
M A R Z E C
2 0 2 3

Niesamowita kobieta, która 
spełnia się w wielu dziedzi-

nach. Opowieść o Pani Basi. 

str. 15

DOFINANSOWANIE  
NA DROGĘ

Przed nami kolejny element 
rewitalizacji centrum Kępic. 

Będzie nowa droga.

str. 5

INWESTYCJA W TURYSTYKĘ

Kolejny obiekt przechodzi 
właśnie gruntowną  

modernizację. Prace  
budowlane już trwają.

str. 3

ŻYCIE PEŁNE PASJI

Centrum już otwarte!

Z okazji nadchodzących Świąt Wielkanocnych,  
życzymy wytchnienia od trosk i zmartwień.  

Niech ten czas wypełni się rodzinnym ciepłem,  
radością i spokojem.

Niech odradzająca się do życia przyroda 
doda nam wiary i nadziei na lepsze jutro,  

a wiosenna aura potęguje siły do realizacji planów i marzeń. 
Niech w Państwa domach  

zagości atmosfera pełna ciepła i życzliwości.
Radosnych Świąt!

                           Magdalena Majewska                 Marek Busłowicz
                                  Burmistrz Kępic                    Przewodniczący                                                                                               
                                                                          Rady Miejskiej w Kępicach

To będzie wyjątkowe miej-
sce. Łączy ono wiele funkcji, 
ale przede wszystkim ma 
stać się prawdziwym domem 
dla osób z niepełnospraw-

nościami. W piątek, 24 marca 
oficjalnie otwarto Centrum 
Opiekuńczo – Mieszkalne w 
Kępicach. Głównym założe-
niem utworzenia placówki 

było stworzenie miejsca, któ-
re będzie drugim domem. 
Centrum ma sprzyjać pod-
trzymywaniu i pielęgnowaniu 
kontaktów społecznych, ak-

tywizowaniu i uczestniczeniu 
w życiu społeczności lokalnej, 
jak i stwarzaniu godnych i 
komfortowych warunków do 
życia. Pierwsi mieszkańcy zo-

staną tu zakwaterowani już 1 
kwietnia.
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OD BURMISTRZA

Dobiegają końca wiosenne ze-
brania sołeckie, na których sołtysi 
przedstawiają sprawozdanie z 
wykonania Funduszu Sołeckiego, 
ale również z tego, co przez cały 
rok działo się w danym sołectwie. 
Jest to również świetna okazja do 
porozmawiania o sprawach bie-
żących, a także planach na przy-
szłość.

A jakie sprawy były i są szcze-
gólnie ważne dla mieszkańców 
wiejskiej części Gminy Kępice? 
Zdecydowanie drogi i chodniki, 
w mniejszej części oświetlenie 
czy porządek. W sprawach dróg 
robimy bardzo dużo, i plany rów-
nież mamy ambitne. Musimy 
jednak wiedzieć, że przez teren 
naszej Gminy przebiegają drogi 
wojewódzkie, powiatowe i gmin-
ne. Dróg gminnych najwięcej 
mamy w Kępicach, Korzybiu – i co 
roku, systematycznie przynajmniej 
jedną przebudowujemy, dodatko-
wo na bieżąco remontujemy drogi 
gminne na terenie innych sołectw. 
Pamiętać jednak musimy, że drogi 
gminne są zwykle uczęszczane 
przez najmniejszą liczbę miesz-
kańców, w dużej części służą jako 
dojazd do pól czy lasu. Dużo na na-
szym terenie mamy dróg powiato-
wych, i tu przy dobrej współpracy 
ze starostą słupskim, każdego roku 
konsekwentnie staramy się remon-
tować jak najwięcej odcinków. 
Ubiegły rok pod tym względem był 
wyjątkowy, ale musimy zdać sobie 
sprawę z tego, że dróg jest bardzo 
dużo. Ze względów finansowych 

razem z powiatem nie jesteśmy 
w stanie wyremontować wszyst-
kich od razu. Serdecznie dziękuję 
staroście Pawłowi Lisowskiemu i 
radnym powiatowym za to, że ko-
rzystają z każdej możliwości pozy-
skania dodatkowych pieniędzy na 
remonty dróg na terenie naszej 
Gminy. Drogi powiatowe dotyczą 
głównie mieszkańców Przytocka, 
Płocka, Pustowa, Podgór, Darnowa, 
Biesowic, Przyjezierza, Osiek. 

Na terenie naszej Gminy są  trzy 
drogi wojewódzkie, a są to główne 
drogi przebiegające przez Barcino, 
Barwino, Korzybie, Obłęże, War-
cino i droga z Kępic do Mzdowa i 
dalej do granicy województwa. W 
tym przypadku sprawy są najtrud-
niejsze. Każdy remont chodnika, 
za który w ogromnej części płaci 
Gmina Kępice, uzgodniony musi 
być z Zarządem Dróg Wojewódz-
kich. Zwykle wymogi przy tej klasie 
dróg są o wiele bardziej wygóro-
wane, co sprawia, że remonty są 
bardzo drogie. Dodatkowo Gmina 
nie ma możliwości pozyskiwania 
dofinansowania na remonty dróg, 
chodników, których nie jest wła-
ścicielem.  Oczywiście rozumiemy 
bardzo dobrze potrzeby miesz-
kańców tych sołectw, przez które 
przebiegają drogi wojewódzkie, i 
każdego roku przeznaczamy pie-
niądze również na te drogi, jednak 
musimy pamiętać, że tu procedury 
są o wiele dłuższe i remonty dużo 
droższe. Proszę o cierpliwość.

   g Magdalena Majewska
Burmistrz Kępic

Zawsze  
warto rozmawiać
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Wóz z wielkimi możliwościami

Jednostka OSP Kępice pre-
zentuje nowy wóz bojowy. 
Nowoczesny sprzęt z wielo-
ma możliwościami. 

- Spełniły się nasze ma-
rzenia. Uzupełniliśmy nasz 
sprzęt o ciężki samochód 
ratowniczo – gaśniczy, 
który ma świetne parame-
try. Jestem przekonany, że 
znacznie usprawni on nasze 
działania – mówi Sławomir 
Ziemianowicz, prezes Ochot-
niczej Straży Pożarnej w Kę-
picach. 

Nowy samochód ratow-
niczo-gaśniczy na podwo-
ziu Renault z napędem 6×6, 
posiada 3-osobową kabinę, 
zbiornik wody mieszczący 
8000 l oraz zbiornik na 800 
l środka gaśniczego. Wy-
posażony jest w niezbędny 
osprzęt, w tym działko wod-
ne o bardzo dużym zasięgu.

Zakup został sfinansowany 
dzięki wsparciu Gminy Kępi-
ce, Komendy Głównej PSP w 
Warszawie, Wojewódzkiego 
Funduszu Ochrony Środowi-
ska i Gospodarki Wodnej w 
Gdańsku oraz licznych spon-
sorów. Koszt zakupu wozu to 
ponad 1,2 miliona złotych.

- Dziękujemy za wszystkie 
otrzymane środki. Samo-

Strażacy z nowym wozem

Prezes Sławomir Ziemianowicz prezentuje nowy wóz bojowy.

„Sobótka” rozpoczęła metamorfozę

Inwestycja w turystykę
Kolejny obiekt przechodzi 
właśnie gruntowną moder-
nizację. W styczniu zawarto 
umowę z wykonawcą. 

- Cieszymy się, że niszczeją-
cy obiekt na terenie ośrodka 
„Sobótka” odzyska swój blask. 
Będzie to znaczące uzupełnie-
nie oferty turystycznej nad je-
ziorem Obłęskim – mówi Mag-
dalena Majewska, Burmistrz 
Kępic.

Przypomnijmy, że w ramach 
naboru wniosków do Rządo-
wego Funduszu Polski Ład – 
Program Inwestycji Strategicz-
nych, Gmina Kępice otrzymała 
znaczne dofinansowanie na 
realizację tego zdania. Z tych 
środków mogły skorzystać 
gminy, na obszarze których 
funkcjonowały zlikwidowane 
państwowe przedsiębiorstwa 
gospodarki rolnej.

W listopadzie kępiccy 
urzędnicy rozpoczęli proce-
dury przetargowe w celu wy-
łonienia wykonawcy, który 
zmodernizuje dawny pawilon. 

10 stycznia Burmistrz Mag-
dalena Majewska podpisała 
umowę na realizację inwesty-
cji z właścicielem firmy Selfnet 

Panem Marcinem Daglis. Jej 
koszt wynosi 2 994 389,70 zł 
brutto. Obiekt ma zostać wy-
remontowany wiosną 2024 
roku. 

- Chcemy, aby służył naszym 
Klientom już od przyszłorocz-
nego sezonu. Z pewnością 
jest to ważna inwestycja, która 
przyczyni się do zwiększenia 
ruchu turystycznego w naszej 
gminie – podkreśla Burmistrz 
Majewska. 

W ramach inwestycji prze-
widziano przebudowę i roz-
budowę 3-kondygnacyjnego 
(podpiwniczonego) budynku, 
który obecnie jest w fatal-
nym stanie. To będzie obiekt 
całoroczny, dostosowany do 
potrzeb osób z niepełno-
sprawnościami. Zaplanowano 
gruntowne prace związane z 
wymianą instalacji gazowej, 
elektrycznej, c.o., wodociągo-
wej, kanalizacyjnej i sanitarnej. 

Zostanie także zagospoda-
rowany teren wokół budynku 
– powstanie droga pożarowa, 
dojazdowa, miejsca postojo-
we i chodniki. 

– Po wykonaniu inwestycji 
powstanie budynek o pow. 
użytkowej ok. 371,67 m2, skła-

dający się z 13 pokoi 2-oso-
bowych wraz z łazienkami 
– informuje Maciej Chaberski, 
Zastępca Burmistrza Kępic. 

Jak podkreślają samorzą-
dowcy, inwestycja przyczyni 
się do zapewnienia wysokich 
standardów obsługi klientów.

- Cieszę się, że kolejne rzą-

Radni zdecydowali

Podczas sesji (23 lutego) 
Rady Miejskiej w Kępicach 
odbyły się wybory.  

- W związku ze złożeniem 
mandatu przez radnego 
Adama Gonciarza, pełnią-
cego także funkcję wice-
przewodniczącego rady, 
musieliśmy wybrać jego na-
stępcę – mówi Marek Busło-
wicz, Przewodniczący Rady 
Miejskiej w Kępicach. 

Przypomnijmy, że Adam 
Gonciarz zrezygnował z 
funkcji radnego po objęciu 
stanowiska prezesa Przedsię-
biorstwa Gospodarki Komu-
nalnej w Kępicach.

Podczas sesji odbyły się 
zatem wybory mające obsa-
dzić wolne stanowisko wice-
przewodniczącego. Spośród 
radnych zgłoszono kandy-
daturę Rafała Stelmacha, a 
przeprowadzone głosowanie 
potwierdziło wybór nowego 
wiceprzewodniczącego.

- Dziękując za zaufanie, 
wyrażam nadzieję na udaną 
współpracę. Mam nadzie-
ję, że w wykonywaniu po-
wierzonych obowiązków, 
dorównam koledze Goncia-
rzowi – powiedział nowy wi-
ceprzewodniczący Stelmach.

g

Sesja z wyborami

Rafał Stelmach został wiceprzewodniczącym Rady Miejskiej w 
Kępicach

Z drugiej strony

chód z pewnością przyczyni 
się do podniesienia poziomu 
bezpieczeństwa w naszym 
rejonie – dodaje prezes Zie-
mianowicz.

Teraz samochód jest włą-
czany do podziału bojowego 
Krajowego Systemu Ratow-
niczo – Gaśniczego. – Jeste-
śmy na etapie wdrażania 
wszystkich niezbędnych 
procedur związanych z tym 
procesem – uściśla Sławomir 
Ziemianowicz.

Wóz już robi spore wraże-
nie nie tylko na ochotnikach, 
ale także mieszkańcach. – Wi-
dać, że sprzęt jest najwyższej 
klasy. Zakup takiego samo-
chodu to dobra wiadomość 
dla wszystkich mieszkańców. 
W końcu będzie dbał o nasze 
bezpieczeństwo – mówi pan 
Marian z Kępic.

Jak zapewniają strażacy z 
kępickiej jednostki, nieba-
wem wóz bojowy zostanie 
oficjalnie przywitany. – Bę-
dziemy chcieli zaprezento-
wać nowy sprzęt naszym 
mieszkańcom, a przede 
wszystkim oficjalnie podzię-
kować wszystkim sponsorom 
– dodaje prezes.

g

dowe środki odmienią ważne 
miejsce w Gminie Kępice. To 
bardzo ważne, że wspólnie 
zmieniamy oblicze naszych 
Małych Ojczyzn – podkreśla 
Piotr Müller, poseł i rzecznik 
rządu.

g

Prace budowlane rozpoczęły się w lutym. 

Edukacja

Jakie są objawy najczęst-
szych chorób? Jak przepro-
wadzić resuscytację? Ważne 
zajęcia dla seniorów.  

- Uczestnicy Klubów Seniora 
już kilkukrotnie wspominali 
o potrzebie organizacji szko-
lenia związanego z szeroko 
pojętym zdrowiem. Dlatego 
wychodząc naprzeciw tym 
oczekiwaniom, zorganizowa-
liśmy spotkanie z ratownikiem 
medycznym – mówi Marzena 
Grabowska, lokalny animator 
projektu Srebrna Sieć II. 

We wszystkich czterech Klu-
bach Seniora, które powstały 
w ramach projektu Srebrna 
Sieć II odbyły się spotkania, w 
trakcie których Karol Nazare-
wicz odpowiadał na pytania 
seniorów. Co ważne omówił 
także objawy cukrzycy, udaru, 
zawału, czy nadciśnienia.

– Tego rodzaju zajęcia są dla 
nas bardzo ważne. Musimy 

dobrze wiedzieć jakie są obja-
wy najczęstszych chorób, aby 
ustrzec się większych proble-
mów zdrowotnych. Cieszę się, 
że mogę uczestniczyć w tym 
projekcie – mówi pan Michał 
z Kępic.

Poruszono także temat bez-
zasadnego wezwania karetki 
oraz przypomniano zasady 
działania numeru alarmowego 
112. Ratownik medyczny prze-
prowadził instruktaż popraw-
nej resuscytacji i przypomniał 
jak ułożyć poszkodowanego w 
pozycji bocznej ustalonej. Na 
zakończenie medyk odpowia-
dał na liczne pytania seniorów. 

– Widać olbrzymie zainte-
resowanie tą tematyką wśród 
naszych mieszkańców, więc 
w miarę możliwości będziemy 
organizować podobne szkole-
nia w przyszłości – dodaje Ma-
rzena Grabowska.

g

Rozmawiali o zdrowiu

Radni podjęli ważne uchwały

Podczas sesji Rady Miejskiej, która odbyła się 22 grudnia, radni przyjęli budżet na 2023 rok.

Budżet na 2023 rok

Tegoroczny budżet zakłada 
dochody na poziomie ponad 
66 milionów złotych. Na ten 
moment, ponad 23 miliony 
złotych stanowią wydatki na 
inwestycje i zakupy inwesty-
cyjne, ale z pewnością w ciągu 
roku kwota ta będzie wzrastać 
z uwagi na pozyskane środ-
ki zewnętrzne. Środki będą 
przeznaczone na kontynuację 
rozpoczętych już inwestycji, 
m.in. w zakresie rozbudowy 
sieci wodno – kanalizacyjnej, 
budowy obiektów i dróg. Za-
planowano także wykonanie 
nowych dokumentacji pro-
jektowych, na realizację kolej-
nych zadań. Tegoroczny Fun-
dusz Sołecki o przeznaczeniu 
którego decydują sami miesz-
kańcy, wyniesie ponad 550 ty-
sięcy złotych.

– Dzięki wielu dofinan-

sowaniom ze środków rzą-
dowych oraz unijnych, re-
alizujemy zadania w wielu 
dziedzinach. Zdajemy sobie 
sprawę, że potrzeb jest wie-
le, ale sukcesywnie, każdego 
roku wykonujemy ważne dla 
mieszkańców inwestycje – 
mówi Magdalena Majewska, 
Burmistrz Kępic. 

Samorządowcy Gminy Kę-
pice korzystają z wielu moż-
liwości zdobywania środków 
pozabudżetowych. To nie tyl-
ko działania inwestycyjne, ale 
także społeczne i kulturalne. 

– Zawsze podkreślam, że 
dzięki udanej współpracy 
włodarzy gminy z radnymi, 
sprawnie realizujemy wiele 
zadań. Słowa uznania należą 
się także pracownikom urzędu 
i jednostek podległych, którzy 
wykazują się dużym profesjo-

nalizmem i skutecznością w 
codziennej pracy. To realnie 
przekłada się na nasz wspólny 
sukces – dodaje Marek Busło-
wicz, Przewodniczący Rady 
Miejskiej.

Z uwagi na sytuację gospo-
darczą Europy, konieczne bę-
dzie wprowadzenie pewnych 
oszczędności. – Wprowadzone 
przepisy nakładają na samo-
rządy obowiązek zmniejsze-
nia o 10 procent całkowitego 
zużycia energii elektrycznej. 
Wprowadziliśmy już pewne 
ograniczenia, ale w taki spo-
sób, aby nie dotykały istot-
nie naszych mieszkańców. 
W przyszłym roku będziemy 
starali się oszczędzać w taki 
sposób, aby było to jak naj-
mniej odczuwalne – dodaje 
Burmistrz Majewska.

W trakcie sesji Wiceprze-

Pod koniec grudnia radni przyjęli budżet na 2023 rok.

wodniczący Rady Miejskiej 
Adam Gonciarz poinformował 
o złożeniu mandatu.

– W związku z objęciem sta-
nowiska prezesa spółki PGK, 
zgodnie z wymogami ustawo-
wymi, składam swój mandat 
radnego. Bardzo dziękuję za 
owocną współpracę zarówno 
radnym, jak również włoda-
rzom naszej gminy oraz pra-
cownikom naszych jednostek. 
Jestem dumny, że mogłem 
być częścią naszego samorzą-
du i pracować z wieloma, fan-
tastycznymi ludźmi. Będziemy 
współpracować nadal, ale już 
w nieco innym wymiarze – 
mówił Adam Gonciarz. 

Wiceprzewodniczący otrzy-
mał od radnych bukiet kwia-
tów i życzliwe słowa podzię-
kowania.        

                                    g Podczas zajęć w klubach seniora.

W styczniu samorządowcy podpisali umowę z Wykonawcą na 
remont obiektu turystycznego.
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Zarząd Dróg Powiatowych buduje chodnik w Pustowie.

Modernizacja chodnika

W Gminie Kępice rozpoczę-
ła się kolejna inwestycja. 
Powstaje chodnik. 

W Pustowie rozpoczęły się 
prace budowlane. Wzdłuż 
drogi powiatowej powstaje 
kolejny odcinek chodnika. 
Inwestycja prowadzona jest 
przez Zarząd Dróg Powiato-
wych w Słupsku. 

- Chodnik zostanie wy-
konany na odcinku ok. 250 
metrów z kostki brukowej o 
szerokości 1,5 metra – mówi 
Monika Juśkiewicz, głów-
ny inżynier z Zarządu Dróg 
Powiatowych. Część kostki 
brukowej zakupiono dzię-
ki wsparciu mieszkańców 
Pustowa, którzy przeznaczyli 
na ten cel kilka tysięcy zło-
tych ze swojego Funduszu 
Sołeckiego.

Jednocześnie opracowy-
wana jest dokumentacja na 
kolejną inwestycję w tym 
rejonie Gminy Kępice. – Wy-
łoniliśmy wykonawcę na 
wykonanie dokumentacji 
modernizacji drogi na odcin-
ku od Płocka do drogi woje-

wódzkiej w kierunku Przy-
tocka i dalej do miejscowości 
Biała – informuje Paweł Boj-
kowski, zastępca dyrektora 
Zarządu Dróg Powiatowych 
w Słupsku.

Zadanie ma obejmować 
także wykonanie chodnika 
w samym Płocku. – Dopiero 

Pustowo z nowym chodnikiem

po otrzymaniu dokumentacji 
technicznej, ustalimy kon-
kretną koncepcję tej moder-
nizacji. Póki co, jesteśmy w 
początkowej fazie prac pro-
jektowych – uściśla dyrektor 
Bojkowski.

                                         g

Podziękowania dla Sołtysów

Święto w Barwinie
Uroczyste spotkanie z 
okazji święta, połączone z 
prezentacją obiektu. 

- Dziękujemy za owocną 
współpracę, za podejmowane 
inicjatywy społeczne i kultu-
ralne oraz podtrzymywanie 
lokalnych tradycji – rozpoczę-
ła Magdalena Majewska, Bur-
mistrz Kępic. 

W zmodernizowanej świe-
tlicy wiejskiej w Barwinie, 10 
marca zorganizowano uro-
czyste spotkanie z okazji Dnia 
Sołtysa. Wzięli w nim udział 
zarówno Sołtysi Gminy Kępi-
ce, samorządowcy, ale także 
goście. 

- Funkcja sołtysa jest nie-
zwykle odpowiedzialna. Wy-
maga stałego zainteresowania 
sprawami mieszkańców, ak-
tywności i dobrej organizacji. 
Sołtys jest najszybszym i jed-
nocześnie bardzo rzetelnym 
łącznikiem pomiędzy miesz-
kańcami, a samorządowcami. 
Bardzo doceniamy Państwa 
codzienne działania – konty-
nuowała Burmistrz Majewska.

Wraz z podziękowaniami i 
życzeniami, Sołtysi otrzymali 
upominki. Obecny na spotka-
niu Starosta Słupski podkreślił, 
że Sołtysi Gminy Kępice są 
bardzo zaangażowani w życie 
społeczne. 

– Bardzo ważne są dobre 
relacje między mieszkańcami, 
sołtysami i samorządowca-
mi. One są podstawą dobrej 
współpracy, która jest koniecz-
na do sprawnie realizowanych 
zadań. Gmina Kępice ma duże 
szczęście do ludzi działających 
w samorządzie – podkreślił 
Starosta Paweł Lisowski.

O dużej roli sołtysa w społe-
czeństwie, mówiła także Maria 
Matuszewska, dyrektor dele-
gatury Pomorskiego Urzędu 
Wojewódzkiego w Słupsku. 

– W tym szczególnym dniu, 
warto podkreślić, że sołtys 
często jako pierwszy służy 
pomocą mieszkańcom i to 
naprawdę w wielu sprawach. 
Sołtysi angażują się w wiele 

W skrócie

Ilu urodziło się mieszkańców 
Gminy Kępice w ubiegłym 
roku? Jakie imiona im nada-
no? Sprawdźmy!  

Do wspólnoty naszej 
Gminy, dołączyli najmłodsi 
mieszkańcy. – W 2022 roku 
zameldowano w naszej gmi-
nie 54 nowo narodzonych 
dzieci. Przybyło nam 28 
dziewczynek i 26 chłopców - 
informuje Małgorzata Dzier-
żawska, zastępca kierownika 
Urzędu Stanu Cywilnego w 
Kępicach.

Samorządowcy naszej 
gminy już od kilku lat wita-
ją milusińskich życzeniami i 
upominkami. To serdeczne 
powitanie, stanowi pierw-
szą korespondencję w życiu, 
która ma przynieść szczęście, 
a przede wszystkim dobre 
życie.

- W liście przekazujemy 
wiele ciepłych słów i ży-
czeń. Liczymy, że będzie to 
pamiątka na całe życie, któ-
ra przypomni o pierwszym 

domu i przywoła miłe wspo-
mnienia– mówi Magdalena 
Majewska, Burmistrz Kępic.

Do korespondencji dołą-
czamy także przydatne upo-
minki. To body z nadrukiem 
kępickich logotypów oraz 
śliniaczek z jeżykiem – gmin-
ną maskotką. Jak podkreśla 
wielu rodziców, pamiątki te 
przywołują wiele pozytyw-
nych emocji oraz życzliwe 
uśmiechy. Niektórzy decy-
dują się nawet na wykonanie 
zdjęcia swojemu dziecku w 
kępickim body i przesyłają je 
do urzędu z pozdrowieniami.

A jakie w ubiegłym roku 
pojawiały się imiona? To mię-
dzy innymi Hanna, Zuzanna, 
Marcelina, Lena, Klara, Woj-
ciech, Maksymilian, Miłosz, 
Nikodem, Igor, Olaf, czy Mi-
kołaj.

Wszystkim dzieciom raz 
jeszcze życzymy wspaniałe-
go życia, a rodzicom gratulu-
jemy pociech!

                                     g

Witamy Was!

Taki zestaw upominkowy trafia do nowo narodzonych dzieci 
z naszej gminy.

„Orzeł” od turystów

Ośrodek „Sobótka” w gronie 
laureatów w zestawieniu 
„Orły Aktywności Fizycznej 
– 2022”.  

- Otrzymaliśmy wyróżnienie 
w ogólnopolskim zestawieniu, 
które sporządzane jest w opar-
ciu o opinie klientów. Uzyska-
liśmy notę 8,6 na 10 punktów, 
a w ślad za tym otrzymaliśmy 
statuetkę i potwierdzenie uzy-
skania statusu laureata – infor-
muje Małgorzata Laskowska, 
prezes Kępickiego Ośrodka 
Sportu i Rekreacji.

„Orły Aktywności Fizycznej” 
przyznawane są podmiotom 
po dokonaniu analizy stron 
internetowych, które zawiera-
ją oceny przyznawane przez 

klientów. Potem eksperci tego 
ogólnopolskiego zestawienia 
weryfikują uzyskane wyniki i 
przyznają ostateczną punkta-
cję .

- Klienci naszego ośrodka, 
często dzielą się swoimi opi-
niami na temat pobytu i oferty 
„Sobótki” na różnych stronach 
internetowych. Cieszy, że 
przyznane wyróżnienie po-
twierdza wysoką ocenę, a tym 
bardziej, że jest ona wynikiem 
osobistych opinii naszych 
klientów. Myślę, że to najbar-
dziej miarodajna, bo nieza-
leżna ocena – dodaje prezes 
Laskowska. 

Ośrodek Wypoczynkowy 

Wyróżnienie dla „Sobótki”

Małgorzata Laskowska pre-
zentuje nagrodę.

„Sobótka” w ostatnich latach 
przeszedł olbrzymią meta-
morfozę przy wsparciu środ-
ków unijnych i rządowych. 
Każdego roku zwiększa się 
oferta turystyczna oraz wypo-
sażenie ośrodka. W ciągu naj-
bliższych miesięcy moderni-
zacji doczeka się także dawny 
„pawilon”, który zamieni się w 
obiekt turystyczny z 13 poko-
jami dla gości.

- Cały czas się rozwijamy i 
uatrakcyjniamy nasz ośrodek. 
Cieszymy się, że klienci to za-
uważają. Z pewnością będzie-
my kontynuować ten kierunek 
działań – podkreśla Małgorza-
ta Laskowska.
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Modernizacja z dofinansowaniem

Są pieniądze  
na kolejną drogę!
Przed nami kolejny element rewitalizacji centrum Kępic. Będzie nowa droga.

- Gmina Kępice zyskuje ko-
lejne dofinansowanie. Cieszę 
się, że gmina rozwija się tak 
intensywnie i skutecznie apli-
kuje o środki rządowe – mówi 
Piotr Müller, poseł i rzecznik 
rządu. 

W lutym w słupskim staro-
stwie parlamentarzysta spo-
tkał się z lokalnymi samorzą-
dowcami, którym przekazał 
symboliczne czeki na realiza-
cję gminnych zadań. Środki 
przyznane Gminie Kępice po-
chodzą z Rządowego Fundu-
szu Rozwoju Dróg.

- Każda wybudowana, czy 
zmodernizowana droga jest 
ważnym dla mieszkańców 
przedsięwzięciem. Oczywiście 
potrzeb w tym zakresie jest 
wiele, ale każda kolejna inwe-
stycja, przybliża nas do celu – 
mówi Magdalena Majewska, 
Burmistrz Kępic.

Tym razem środki zostały 
przyznane na kolejny element 
rewitalizacji centrum Kępic i 
budowy Centrum Przesiadko-
wego. Nowa droga powstanie 
za budynkami mieszkalnymi i 
usługowymi przy ul. Niepod-
ległości 1-3. W ramach dużego 
i wieloletniego projektu rewi-
talizacyjnego, zostanie prze-
organizowany ruch samocho-
dowy. Dlatego niezbędna jest 
budowa drogi dojazdowej do 
istniejących tu budynków. 

- Przestrzeń w tej części mia-
sta już znacząco się zmieniła. 
Wykonaliśmy termomoder-

nizację budynków, powstały 
nowe punkty handlowe, nie-
estetyczne szopki zostały za-
stąpione piwnicami – przypo-
mina Burmistrz Majewska.

Nowa droga to blisko 200 
metrowy sięgacz ul. Niepod-
ległości. Jezdnię zaprojekto-
wano z kostki betonowej, a na 
jej końcu powstanie nawrotka 
do zawracania. W jej ciągu 
powstanie 16 miejsc parkin-
gowych oraz jedno o więk-
szych wymiarach dla pojazdu 
osoby z niepełnosprawnością. 
Wzdłuż drogi wybudowany 
zostanie także chodnik z kost-
ki brukowej. Wykonana zosta-
nie także sieć elektroenerge-

Samorządowy z naszego po-
wiatu otrzymali dofinanso-
wanie na realizację ważnych 
inwestycji.

Inwestycja z dofinansowaniem

Ruszyła kolejna inwestycja. 
Modernizacja dróg z dużym 
dofinansowaniem. 

Rozpoczęły się prace przy-
gotowawcze do kolejnej in-
westycji drogowej. Tym razem

modernizacja obejmie dro-
gę gminną przy ul. 11 Listopa-
da wraz z odcinkami przy ul. 
Kopernika w Kępicach.

- Inwestycja realizowana 
jest w ramach kompleksowe-
go zadania, które otrzymało 
dofinansowanie w wysokości 
95 procent wartości z Rządo-
wego Funduszu Polski Ład – 
informuje Magdalena Majew-
ska, Burmistrz Kępic.

Zadanie podzielone jest 
na trzy etapy i obejmuje bu-
dowę drogi do targowiska w 
Kępicach, ulicy Kolejowej w 
Korzybiu oraz ul. 11 Listopada 
w Kępicach. Wartość całego 
zadania to ponad 4 miliony 
900 tysięcy złotych.

Prace już rozpoczęły się w 
Korzybiu, a teraz Wykonawca 
przystąpił do modernizacji ul. 
11 Listopada wraz z odcinka-

mi ul. Kopernika. 
W ramach tego zada-

nia zostanie wykonana na-
wierzchnia jezdni, zjazdów i 
chodników z kostki brukowej 
betonowej. Ponadto inwe-
stycja obejmuje wykonanie 
sieci elektroenergetycznej 

Droga w przebudowie

wraz z posadowieniem latarni 
drogowych, sieci kanalizacji 
deszczowej oraz kanał techno-
logiczny. Prace obejmą łącznie 
z odcinkami ul. Kopernika nie-
mal pół kilometra drogi.
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W uroczystym spotkaniu udział wzięli sołtysi, samorządowcy oraz goście.

W trakcie prowadzonych prac, prosimy o zachowanie szcze-
gólnej ostrożności.

tyczna wraz z lampami LED 
oraz sieć kanalizacyjna i desz-
czowa. W ramach inwestycji 
zaplanowano także uporząd-
kowanie terenów zielonych.

Szacowany koszt inwe-
stycji to blisko 970 tysięcy 
złotych. Przyznane dofinan-
sowanie z Rządowego Fun-

duszu Rozwoju Dróg stano-
wi 50 procent tych kosztów. 
Niebawem zostanie urucho-
miona procedura przetargo-
wa w celu wyłonienia wyko-
nawcy robót.

g

codziennych spraw, a działa-
nia przez nich podejmowane 
często ułatwiają życie wielu 
mieszkańcom – zauważa dy-
rektor Matuszewska. 

Podczas spotkania podsu-
mowano także działania re-
alizowane w poszczególnych 
sołectwach w ubiegłym roku. 
Wspólnie omówiono zadania 
wykonane dzięki wykorzy-
staniu środków z Funduszu 
Sołeckiego oraz wskazano 
najważniejsze założenia na 
rok obecny.

Spotkanie było także oka-
zją do prezentacji zmoderni-
zowanej niedawno świetlicy 
wiejskiej. 

– Dzięki dofinansowaniu 
ze środków zewnętrznych, 

mogliśmy przeprowadzić tu 
gruntowny remont. Moderni-
zacja i zakupione wyposaże-
nie z pewnością przyczynią 
się do zwiększenia oferty kul-
turalnej dla mieszkańców tej 
części gminy – mówi Marta 
Borodziuk, dyrektor Bibliote-
ki Miasta i Gminy Kępice.

Uczestnicy spotkania mieli 
okazję obejrzeć zrealizowaną 
inwestycję oraz nowe wypo-
sażenie.

- Bardzo się cieszymy z 
tego remontu. Teraz będzie-
my mieli wspaniałe miejsce 
do integracji – podkreśliła z 
kolei Agnieszka Kucharska, 
Sołtys Sołectwa Barwino.

g
Burmistrz Magdalena Majewska podczas uroczystego przeka-
zania symbolicznego czeku.

Zdrowie

Słodki spacer

Po długim spacerze, słod-
kość smakuje doskonale. 
Świętowali w ruchu.   

- Czwartkowy spacer z 
kijkami połączyliśmy z ob-
chodami Tłustego Czwartku. 
Najpierw spalamy kalorie, a 
potem je uzupełniamy pysz-
nościami – uśmiecha się Da-
nuta Jüngling z kępickiej bi-
blioteki.

Miłośnicy spacerów prze-

szli  trasą z Kępic nad Jezio-
ro Obłęskie. Tam oczywiście 
przygotowano ognisko i kieł-
baski. – Ale to te pączki były 
największą atrakcją. Najważ-
niejsze, że po takim wysiłku 
nie musimy obawiać się żad-
nych nadmiarów – śmieje się 
Halina Marczewska.

Nie zabrakło oczywiście 
wspólnej biesiady i śpiewu. 

g

Spacerem po pączka

Uczestnicy „słodkiego spaceru”.

Chwila wytchnienia nad Jeziorem Obłęskim.
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Projekt edukacyjno - kulturalny

STRAŻnicy kultury
Realizujemy kolejny, ciekawy projekt. W styczniu podpisano umowę na dofinansowanie.

Gmina Kępice otrzymała 
dofinansowanie na realiza-
cję projektu, dzięki któremu 
poszerzy się oferta edukacyj-
no – kulturalna. Będzie ona 
służyła integracji i edukacji 
lokalnej społeczności, a także 
promocji tradycji strażackich.

- To bardzo ciekawy pro-
jekt, który z pewnością wpły-
nie na popularyzację kultury 
strażackiej w naszej gminie. 
Cieszymy się, że nasza gmi-
na pozyskała środki na ten 
wspaniały cel – cieszy się 
Norbert Becker, opiekun 
Młodzieżowej Drużyny Po-
żarniczej w Biesowicach.

Projekt zakłada stworzenie 
ogólnodostępnego strażac-
kiego placu zabaw z wiatą , 
ławostołami i miejscem na 
ognisko. Główną część bę-
dzie stanowić plac zabaw 
utrzymany w stylu strażac-
kim, na którym zamontowa-
ne urządzenia będą nawiązy-
wały do tej tematyki.

- W ubiegłym roku nasz 
projekt uzyskał aprobatę Sło-
wińskiej Grupy Rybackiej. W 
dalszym postepowaniu, zo-
stał on przekazany do Urzędu 
Marszałkowskiego. 18 stycz-
nia podpisaliśmy umowę na 
dofinansowanie – informuje 
Magdalena Majewska, Bur-
mistrz Kępic.

Koszt całego przedsięwzię-
cia to ponad 160 tysięcy zło-
tych, z czego dofinansowanie 

ze środków unijnych wynosi 
ponad 103 tysiące złotych.

W ramach zadania przy 
biesowickiej remizie zostanie 

Podczas podpisania umowy na dofinansowanie w Urzędzie Marszałkowskim.

zamontowane m.in. urządze-
nie wielofunkcyjne w postaci 
wozu strażackiego, tor prze-
szkód, mobilny dmuchaniec, 

drewniana wiata z ławosto-
łami i miejscem na ognisko. 
Pojawi się też huśtawka po-
dwójna, bujak sprężynowy w 

Zabytek odzyskał blask

Zakończyła się renowacja 
ważnego zabytku w Gminie 
Kępice.

- To było dla nas ważne 
przedsięwzięcie. Biesowicki 
panteon dzięki pracom kon-
serwatorskim, odzyskał blask. 
Od lat zabytek ten cieszy się 
sporym zainteresowaniem za-
równo historyków, jak i miesz-
kańców okolic. Z pewnością 
teraz po jego renowacji, bę-
dzie to miejsce często odwie-
dzane przez turystów – mówi 
Magdalena Majewska, Bur-
mistrz Kępic.

Przeprowadzenie prac kon-
serwatorskich było możliwe 
dzięki otrzymanemu dofinan-
sowaniu z Ministerstwa Kultu-
ry i Dziedzictwa Narodowego 
w ramach projektu „Ochrona 
zabytków 2022”. Na ten cel 
przyznano 70 tysięcy złotych, 
a wartość wszystkich prac re-
stauratorskich wyniosła 160 

tysięcy złotych. Inwestycja 
była prowadzona wspólnie z 
Nadleśnictwem Warcino. 

Przypomnimy, że panteon 
jest jednym z najciekawszych, 
a jednocześnie dobrze zacho-
wanych zabytków na terenie 
Gminy Kępice. Obiekt powstał 
w 1924 roku dla uczczenia 
pamięci 19 żołnierzy z oko-
licznych wsi, którzy zginęli na 
frontach I Wojny Światowej 
Rosji, Francji i Rumunii. Na każ-
dej z kolumn wyryte jest imię i 
nazwisko poległego. Biesowic-
ki panteon ma kształt nawią-
zujący do tradycji rzymskich.

W ramach inwestycji mury i 
posadzki zostały oczyszczone 
z glonów i nalotów specjali-
stycznymi metodami. Została 
wykonana rekonstrukcja zada-
szenia panteonu, przywróco-
no także blask fundamentom 
budowli. 

Panteon jest budowlą z bia-

Panteon w nowej odsłonie!
łego wapienia, ufundowaną 
przez Ernesta von Zitzewitz. Co 
ciekawe, nazwiska poległych 
mieszkańców na kolumnach 
uzupełnione są o informacje 
czym zajmowali się przed wal-
ką na froncie. To m.in. woźnica, 
robotnik rolny, murarz, kowal, 
stolarz, młynarz, nauczyciel. 
Panteon pierwotnie pokryty 
był kopułą, niestety nie do-
trwała ona do obecnych cza-
sów. Dlatego konieczna była 
jej rekonstrukcja.

Wokół biesowickiego obiek-
tu wpisanego do rejestru za-
bytków, zostaną wykonane 
także prace porządkowe oraz 
podkrzesanie gałęzi drzew 
znajdujących się w jego bez-
pośrednim sąsiedztwie.

Choć panteon najpiękniej 
prezentuje się w soczystej, let-
niej zieleni, to jest to miejsce 
idealne na spacer o każdej po-
rze roku. Tym razem prezentu-
jemy obiekt o wschodzie słoń-

ca, zachęcając wszystkich do 
odwiedzenia tego urokliwego 
miejsca.                                         g

Biesowicki zabytek przeszedł modernizację. Prezentuje się 
znakomicie.

kształcie wozu strażackiego, 
tablica edukacyjna oraz lam-
py oświetleniowe. Zostanie 
także zakupiony zestaw edu-

kacyjny – okulary VR wraz z 
niezbędnym sprzętem, sy-
mulator zadymienia oraz sy-
mulator pożarów.

Dzięki tak innowacyjnemu 
podejściu do edukacji i po-
pularyzacji kultury strażac-
kiej, jest duża szansa na kon-
tynuację tej tradycji wśród 
młodych pokoleń. 

– Mamy nadzieję, że za-
interesowanie wśród dzieci 
tematyką strażacką będzie 
duże. Teraz będą oswajać się 
z elementami strażackimi na 
placu zabaw, a być może za 
jakiś czas wstąpią w szeregi 
Młodzieżowej Drużyny Po-
żarniczej, by wreszcie zostać 
pełnoprawnymi druhami – 
mówi Krzysztof Rosiak, pre-
zes OSP Biesowice.

Dzięki nowym elementom, 
zostaną stworzone idealne 
warunki do organizacji te-
matycznych eventów, m.in. 
Rodzinnego Festynu Stra-
żackiego, który będzie popu-
laryzował tradycję naszych 
druhów.

Prace budowlane zostaną 
przeprowadzone w najbliż-
szych miesiącach. Teren wraz 
z gruntownie odnowioną 
remizą i nowoczesnym wy-
posażeniem, będzie stanowił 
profesjonalny kompleks słu-
żący bezpieczeństwu i edu-
kacji naszych mieszkańców.

                            g

Kultura

Wieczór pełen humoru. 
Słupscy artyści zagrali dla 
mieszkańców Gminy Kępice.  

- Wspaniała komedia! Dzi-
siejszy wieczór zapamiętam 
z pewnością na długo. Bawi-
liśmy się znakomicie – mówi 
pani Maria, która przyszła 
na spektakl w gronie znajo-
mych. W styczniu sala wido-
wiskowa kępickiej biblioteki 
wypełniła się po brzegi wi-
dzami z Gminy Kępice. Akto-
rzy Teatru Nowego zaprezen-
towali na naszych deskach 
komedię „Pomoc domowa”.

- To świetnie zagrany spek-
takl komediowy. Stanowi 
swobodną kontynuację kul-
towej sztuki „Boeing Boeing”, 
która rozbawiła widzów nie-
mal do łez – mówi Marta Bo-
rodziuk, dyrektor Biblioteki 
Miasta i Gminy Kępice.

I rzeczywiście salwy śmie-

chu towarzyszyły nam nie-
mal bez przerwy. Aktorzy 
Magdalena Płaneta, Magda-
lena Lamża, Monika Janik, 
Igor Chmielnik i Wojciech 
Marcinkowski brawurowo za-
grali swoje role, gwarantując 
wszystkim świetną zabawę.

- Bardzo się cieszę, że ko-
lejna nasza propozycja spo-
tkała się z tak dużym zainte-
resowaniem mieszkańców, a 
przede wszystkim, że spełni-
ła oczekiwania widzów – do-
daje Marta Borodziuk.

Aktorzy z Teatru Nowe-
go także nie kryli swojego 
zadowolenia. – Kępicka pu-
bliczność przyjęła nas zna-
komicie. To było fantastycz-
ne doświadczenie, za które 
bardzo dziękujemy – mówili 
artyści.

                                     g

Pomoc domowa  
w Kępicach

Aktorzy z Teatru Nowego brawurowo odegrali swoje role. 

Zapraszamy do Szkółki Żeglarskiej

Wyjątkowa szansa dla 
młodzieży z Gminy Kępice. 
Rusza szkółka żeglarska!  

-To jest wyjątkowa szansa 
dla dzieci i młodzieży z naszej 
gminy. Chcemy kultywować 
piękne tradycje żeglarskie i w 
pełni korzystać z możliwości 
Jeziora Obłęskiego i naszego 
ośrodka – mówi Małgorzata 
Laskowska, prezes Kępickiego 
Ośrodka Sportu i Rekreacji.

W marcu ruszyły zapisy do 
udziału w zajęciach Szkółki 
Żeglarskiej ProSport. W po-
przednich latach podobne 
szkolenia i warsztaty realizo-
wane były na terenie „Sobót-
ki” dzięki dofinansowaniu ze 
środków zewnętrznych.

– Cieszyły się one sporym 
zainteresowaniem młodych 

ludzi. Chcemy kontynuować 
te działania, bo to świetna 
edukacja w wielu dziedzinach 
– podkreśla prezes Laskowska. 

Już wkrótce rozpoczną się 
zajęcia w dwóch grupach wie-
kowych: 

1. Optimist i Open Skiff - wy-
magania: wiek 8-11 lat. Grupa 
dla początkujących 

2. Mariner 19 - wymagania: 
wiek 12-17 lat. Grupa dla po-
czątkujących oraz dla tych z 
doświadczeniem 

Organizatorzy wszystkim 
młodym adeptom żeglarstwa 
zapewnią sprzęt szkoleniowy, 
opiekę wykwalifikowanej ka-
dry szkoleniowej, zabezpie-
czenie na wodzie łodzią RIB, 
salę wykładową do zajęć teo-
retycznych, szatnie i toalety.

Będziemy kształcić żeglarzy
Przed rozpoczęciem zajęć 

na wodzie, zostanie przepro-
wadzone szkolenie na symula-
torze żeglarstwa.

- Zajęcia będą trwały od 
kwietnia do października i 
będą odbywały się dwa razy w 
tygodniu na terenie Ośrodka 
„Sobótka” – wyjaśnia Małgo-
rzata Laskowska. 

Miesięczny koszt uczestnic-
twa to 300 złotych, z czego 
połowę – 150 złotych – dołoży 
Gmina Kępice.

W trakcie szkolenia uczest-
nicy zapoznają się z zasadami 
bezpiecznego korzystania z 
jednostek żaglowych. Samo-
dzielnego prowadzenia jachtu 
i pracy w charakterze załogan-
ta. Prac bosmańskich, dbałości 
o powierzony sprzęt i odpo-

Wielomilionowa inwestycja

Modernizujemy PSZOK
Wraz z nowym rokiem, rozpoczęły się prace budowlane. PSZOK przechodzi modernizację.

Samorządowcy Gminy Kę-
pice w grudniu 2022 roku 
podpisali kolejną, ważną 
umowę. Tym razem gruntow-
ną modernizację przechodzi 
Punkt Selektywnej Zbiórki 
Odpadów Komunalnych. 
Na ten cel nasz samorząd 
otrzymał dofinansowanie z 
Rządowego Funduszu Polski 
Ład: Program Inwestycji Stra-
tegicznych. 

– Dzięki tej inwestycji cały 
obiekt zostanie gruntownie 
przebudowany. Powstaną 
miejsca do składowania po-
szczególnych frakcji odpa-
dów, a także salka edukacyj-
na, część socjalna i garażowa 
– mówi Burmistrz Magdalena 
Majewska. 

Ta inwestycja przyczyni się 
do usprawnienia gospodaro-
wania odpadami na terenie 
gminy oraz do zwiększenia 
poziomu recyklingu. 

Realizacją zadania zajmie 
się Spółdzielnia Socjalna „Ra-
zem”. Wartość umowy opie-
wa na kwotę niemal 5 milio-
nów 158 tysięcy złotych, z 
czego dofinansowanie z rzą-
dowego funduszu wynosi aż 
95 procent. 

- Przedmiot zamówienia 
polega na przebudowie, re-
moncie oraz zmianie spo-
sobu użytkowania budynku 
magazynowego na PSZOK – 
informuje Krzysztof Senger, 
prezes Spółdzielni Socjalnej 
„Razem”.

W ramach zadania zapla-

nowano wykonanie budynku 
magazynowego z częścią so-
cjalną, garażową i edukacyjną, 
dostosowanego do potrzeb 
osób z niepełnosprawnościa-
mi. Zostanie także przebudo-
wany plac pod odpady, które 
nie mogą być składowane w 
pomieszczeniach zamknię-
tych. Zostaną także wykona-
ne miejsce postojowe dla ob-
sługi i klientów.

Udział w podpisaniu umo-
wy pomiędzy Gminą Kępice, 
a Spółdzielnią „Razem” wzię-
ła także Samanta Nowińska, 
dyrektor biura poselskiego 
Piotra Müllera.

– Gratulujemy kępickim 
samorządowcom realizacji 
kolejnej inwestycji. Cieszymy 

Umowę na wykonanie modernizacji zawarto ze Spółdzielnią 
Socjalną „Razem”.

się, że włodarze tak sprawnie 
pozyskują środki i wykorzy-
stują rządowe wsparcie na 
rozwój gminy i polepszenie 
warunków życia mieszkań-
ców – mówiła dyrektor No-
wińska.

Po podpisaniu umowy sa-
morządowcy wraz z przed-
stawicielką Posła Piotra 
Müllera odwiedzili PSZOK i 
omówili zakres zaplanowa-
nych prac budowlanych.

g

Inwestycja usprawni funkcjo-
nowanie Punktu Selektywnej 
Zbiórki Odpadów w Kępi-
cach. 

wiedzialności za podejmowa-
ne decyzje. 

W okresie zimowym za-
jęcia odbywają się na sali 
gimnastycznej lub basenie 
pływackim w Słupsku (nauka 
pływania i doskonalenie umie-
jętności pływackich). 

Zajęcia mają na celu stwo-
rzenie grupy regatowej (spor-
towej) reprezentującej Gminę 
Kępice na regatach w całej 
Polsce i środowiska sprzyja-
jącemu uprawianiu rekreacji 
żeglarskiej.

Organizatorzy zapraszają 
także dorosłych, którzy zainte-
resowani są żaglowaniem. 

Dodatkowe informacje oraz 
zgłoszenia: Damian - 601 060 
434 lub email: windadrenali-
ne@gmail.com                         g
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Ważne projekty

Ponad pół miliona złotych 
na pomoc dla mieszkańców 
Gminy Kępice. Kontynuuje-
my ważne projekty! 

- Cieszymy się, że pozy-
skaliśmy środki na realizację 
projektów na rzecz osób z 
niepełnosprawnościami i ich 
rodzin. Będziemy zatem kon-
tynuować te ważne zadania 
w 2023 roku – mówi Tomasz 
Zagrajek, kierownik Ośrodka 
Pomocy Społecznej w Kępi-
cach. 

Na realizację projektu „Asy-
stent osobisty osoby niepeł-
nosprawnej” kępicki ośrodek 
pozyskał ponad 496 tysięcy 
złotych na działania w przy-
szłym roku. To przede wszyst-
kim pomoc w wyjściu i do-

tarciu do różnych instytucji i 
placówek, pomoc w zakupach, 
w załatwieniu różnorodnych 
spraw, czy korzystaniu z dóbr 
kultury. 

Z kolei na realizację projek-
tu „Opieka wytchnieniowa” 
pozyskano ponad 75 tysięcy 
złotych. Te pieniądze zosta-
ną przeznaczone na opiekę 
nad osobami z niepełno-
sprawnością w czasie, kiedy 
ich opiekunowie będą mogli 
odpocząć lub załatwić swoje 
ważne sprawy. Dofinansowa-
nie pochodzi z Funduszu So-
lidarnościowego, w ramach 
programu realizowanego 
przez Ministerstwo Rodziny i 
Polityki Społecznej.

- Dotychczasowe doświad-

Pieniądze na pomoc

Środki na kulturę

Pierwszy etap już zrealizowano. Wnioski z diagnozy sukcesywnie poszerzają ofertę kulturalną  
w Gminie Kępice.

Od marca 2022 roku w na-
szej gminie realizowany jest 
projekt pn. „Blisko”. Głów-
nym jego celem jest uatrak-
cyjnienie oferty kulturalnej i 
uczynienie naszej biblioteki 
trzecim (zaraz po domu i 
pracy) miejscem, w którym 
chętnie spędzamy czas. – Na 
ten cel pozyskaliśmy ponad 
115 tysięcy złotych, a war-
tość całego projektu opiewa 
na niemal 130 tysięcy. Jego 
realizacja potrwa do jesieni 
2023 roku – informuje Marta 
Borodziuk, dyrektor Biblio-
teki Miasta i Gminy Kępice. 
Pierwszy etap projektu już 
zrealizowano. To przede 
wszystkim cykl szkoleń i 
warsztatów dla pracowni-
ków naszej instytucji kultu-
ry. Chodzi przede wszyst-
kim o podniesienie szeroko 
rozumianych kompetencji. 
Dotychczas skupiono się na 
warsztatach z kreatywne-
go działania i pozyskiwania 
środków z funduszy ze-
wnętrznych. Pracownicy bi-
blioteki gościli też w Wolsz-
tynie, gdzie uczestniczyli w 
wyjeździe studyjnym doty-
czącym funkcjonowania Kina 
za Rogiem. Samorządowcy 
naszej gminy chcą, aby ta-
kie kino funkcjonowało tak-
że w Kępicach – w Centrum 
Przesiadkowym w budynku 
dworca PKP. – Co ważne, 
w ramach projektu wraz z 
naszymi partnerami stwo-
rzyliśmy diagnozę potrzeb 
mieszkańców dotyczących 
oferty kulturalnej. Pierwsze 
wnioski z tej diagnozy już 

wprowadziliśmy w życie – 
mówi Dorota Krumplewska, 
koordynator projektu. Z dia-
gnozy przeprowadzonej za 
pomocą ankiet wśród miesz-
kańców gminy wynika, że 
w lokalnej ofercie powinny 
funkcjonować zajęcia kre-
atywne, taneczne, teatralne, 
nauka gry na instrumentach, 
zajęcia z rysunku, ceramiki, 
czy koło szachowe. – I one 
już działają. Oczywiście, cza-
sem pojawiają się problemy 
dotyczące znalezienia odpo-
wiedniego instruktora, ale 
staramy się szybko i sprawnie 
odpowiadać na potrzeby na-

Projekt, który zbliża

Pracownicy kępickiej biblioteki podczas jednego z warsztatów.

Atrakcyjne zajęcia

Podjęli kolejną inicjatywę 
twórczą. Są artystycznie 
uzdolnieni.

- Zawsze jesteśmy otwarci 
na sugestie naszych senio-
rów. To pod ich oczekiwania 
organizujemy różnorodne 
warsztaty. Staramy się mak-
symalnie dostosować ofertę 
naszych działań do oczekiwań 
mieszkańców – mówi Dorota 
Potrykus, wolontariuszka pro-
wadząca zajęcia.

Tym razem uczestnicy kę-
pickiego Klubu Wolontariusza 
zgłębiali tajniki malowania 
na szkle. Otrzymali specjalne 
szkło, profesjonalne farby i 
różnorodne wzory.

– Staram się nie tylko od-
wzorować zaproponowane 
kształty, ale także dodać tro-
chę własnej inicjatywy. Cieszy 
mnie, że prace wychodzą cał-
kiem nieźle – uśmiecha się Ha-
lina Kapiszka z Kępic.

Tego rodzaju warsztaty nie 
tylko pogłębiają zdolności ar-
tystyczne, ale także umiejęt-
ności manualne. – To świetne 
ćwiczenia z tzw. motoryki 
małej, które skupiają się na 
ruchach dłoni i palców. Wyma-
gają one skupienia, koncentra-
cji i precyzji – dodaje Dorota 
Potrykus.

Uczestnicy warsztatów za-
wsze chętnie podejmują za-
proponowane aktywności. A 
efekty prac? – Te piękne ob-
razki będą zdobić moją prze-
strzeń domową, ale także sta-
ną się upominkami dla moich 
znajomych – zdradza Bogumi-
ła Borowska.

Warsztaty realizowane są w 
ramach projektu „Srebrna Sieć 
II” i prowadzone są we wszyst-
kich Klubach Seniora w naszej 
gminie.

                                 g

Wszechstronnie utalentowani

W skrócie

To wyjątkowy dzień. Nie 
zabrakło życzeń i podzięko-
wań.  

- Naszym wszystkim Paniom 
składamy najlepsze życzenia. 
Dziękujemy za Waszą wraż-
liwość, codzienny uśmiech i 
pogodę ducha. Dzięki Wam, 
każde nowe zadanie staje się 
łatwiejsze – mówi z uśmie-
chem Maciej Chaberski, Za-
stępca Burmistrza Kępic.

Poranek, 8 marca w kępic-
kim Urzędzie Miejskim był wy-

jątkowy. Z okazji Dnia Kobiet 
męska część załogi ze szcze-
rym uśmiechem odwiedziła 
swoje koleżanki.

– Niech ten symboliczny 
kwiatek, będzie wyrazem 
naszej wdzięczności za co-
dzienną życzliwość i wrażli-
wość – mówił Grzegorz Ożóg, 
Skarbnik Kępic.

Wszystkim Paniom życzymy, 
aby były doceniane każdego 
dnia. Niech spełniają się Wasze 
marzenia!

g

Dzień Kobiet

Mężczyźni z Urzędu Miejskiego zawsze pamiętają o swoich 
koleżankach.

Autorzy z dumą prezentowali swoje prace.

Nowa instytucja w Gminie Kępice 

To będzie wyjątkowe miejsce. Łączy ono wiele funkcji,  
ale przede wszystkim ma stać się prawdziwym domem  
dla osób z niepełnosprawnościami.

W piątek, 24 marca oficjalnie 
otwarto Centrum Opiekuń-
czo – Mieszkalne w Kępicach. 
Udział w uroczystości wzięli 
nie tylko mieszkańcy, ale także 
parlamentarzyści, przedsta-
wiciele służb mundurowych, 
a także licznie przybyli samo-
rządowcy z okolicznych miast 
i gmin. 

- Za chwilę te mury zostaną 
wypełnione miłością, pomocą 
i wzajemnym zrozumieniem. 
Ten obiekt ma służyć osobom, 
które na co dzień mają pro-
blem z funkcjonowaniem. To 
miejsce będzie wspierać na 
wielu płaszczyznach – mówiła 
Magdalena Majewska, Bur-
mistrz Kępic.

Głównym założeniem utwo-
rzenia placówki było stwo-
rzenie miejsca, które będzie 
drugim domem. Centrum ma 
sprzyjać podtrzymywaniu i 
pielęgnowaniu kontaktów 
społecznych, aktywizowa-
niu i uczestniczeniu w życiu 
społeczności lokalnej, jak i 
stwarzaniu godnych i komfor-
towych warunków do życia. 
Pierwsi mieszkańcy zostaną tu 
zakwaterowani już 1 kwietnia.

- Jest to obiekt, który został 
skutecznie wybudowany przy 
wsparciu rządowych środków. 
Będzie to miejsce opieki dla 
osób, które potrzebują dodat-
kowego wsparcia, ale też dla 
tych, którzy będą chcieli sko-
rzystać z bogatej oferty w cią-
gu dnia. Dzisiejsza uroczystość 
to przede wszystkim dobra 
wiadomość dla mieszkańców 
Gminy Kępice – mówił Piotr 
Müller, minister w Kancelarii 
Prezesa Rady Ministrów.

Bardzo ważnym elementem 
ma być naturalne wsparcie 
mieszkańców i uczestników 
w sytuacjach życiowych, które 
spotykają każdego z nas.

– Centrum  ma być placów-
ką, w której osoby z niepeł-
nosprawnościami będą się 
czuły swobodnie jak w swoim 
domu rodzinnym, zachowując 
prawo do aktywności.   Ani-
matorki czasu  zatrudnione w 
Centrum będą dbały o zajęcie 
czasu wolnego w kreatywny 
i ciekawy sposób nie pozwa-
lając na nudę – opowiada 

Dorota Miękus – Płodzień, 
kierownik COM. Podstawowe 
potrzeby zabezpieczone zo-
staną przez personel opiekuń-
czy.   Mieszkańcy jak i uczest-
nicy będą mogli korzystać ze 
wsparcia psychologicznego 
jak i fizjoterapeutycznego.

W obiekcie znajdują się 
komfortowe, dwuosobowe 
pokoje z łazienkami i anek-
sami kuchennymi. Pensjona-
riusze będą mogli korzystać 
z pokoju dziennego, świetnie 
wyposażonej sali rehabilita-
cyjnej oraz ogólnodostępnej 
kuchni. W budynku jest także 
winda, pokoje dla opiekunów 
i pomieszczenia dla personelu.

Symbolicznego przecięcia 
wstęgi dokonali:  Burmistrz 
Magdalena Majewska, Mini-
ster Piotr Müller, Starosta Słup-
ski Paweł Lisowski, kierownik 
obiektu Dorota Miękus – Pło-
dzień oraz przyszły uczestnik 
Centrum – Andrzej Pilawka. 
Samorządowcy z okolicznych 
gmin, gratulowali realizacji 
tego ważnego przedsięwzię-
cia. 

- Każda taka inwestycja, 
wspierająca potrzebujących 
mieszkańców jest na wagę 
złota. Gmina Kępice od wielu 
lat bardzo aktywnie realizuje 
wiele zadań społecznych i in-
westycyjnych – podkreślała 
Krystyna Danilecka – Wojde-
wódzka, Prezydent Słupska.

Poświęcenia obiektu doko-
nał ksiądz Józef Bagniewski, 
proboszcz kępickiej parafii. W 
imieniu Wojewody Pomorskie-
go Dariusza Drelicha, list gra-
tulacyjny odczytała Ewa Myć – 
Szopińska – dyrektor Wydziału 
Polityki Społecznej. 

Gratulacje przekazała także 
delegacja z zaprzyjaźnionego 
Miasta i Gminy Cegłów. – Od 
ponad dziesięciu lat wspie-
ramy się w podejmowanych 
działaniach. Zawsze z radością 
dzielimy się swoimi sukcesami, 
wymieniamy doświadczenia-
mi, wspomagamy w podejmo-
wanych inicjatywach – mówiła 
Justyna Cholewińska – Michal-
czyk, sekretarz Cegłowa. 

Po części oficjalnej, wszyscy 
goście mieli okazję zwiedzić 
cały obiekt. Miłą niespodzian-

Centrum otwarte!

czenia związane z realizacją 
tych projektów udowodniły, 
jak wielką są one pomocą dla 
naszych mieszkańców. Jeste-

śmy szczęśliwi, że obejmiemy 
potrzebujące rodziny pomocą 
w 2023 roku – dodaje kierow-
nik Zagrajek.                                      g

szych mieszkańców – dodaje 
koordynatorka. W ramach re-
alizowanego projektu zaku-
piono także niezbędne ma-
teriały do prowadzenia zajęć 
i warsztatów. Drugi jego etap 
rozpoczął się w styczniu 2023 
roku i potrwa do listopada. 
Jak podkreślają pracownicy 
biblioteki, obejmie konty-
nuację dotychczasowych 
działań, ale pojawią się także 
nowe elementy. – Zorganizu-
jemy konkurs na inicjatywy 
oddolne. Zrealizujemy dwa 
przedsięwzięcia, zapropono-
wane przez samych miesz-
kańców – zapowiada Doro-

ta Krumplewska. Szczegóły 
konkursu oraz regulamin, zo-
staną wkrótce udostępnione.

Partnerami projektu są 
Spółdzielnia Socjalna „Ra-
zem” i „Zielony Punkt”, Zespół 
Szkół w Kępicach, Uniwersy-
tet Trzeciego Wieku, KOSiR i 
Szkoła Podstawowa Warcinie.

Zadanie realizowane jest 
w ramach Priorytetu 4 Naro-
dowego Programu Rozwoju 
Czytelnictwa na lata 2021-
2025 dofinansowanego ze 
środków Ministerstwa Kultu-
ry i Dziedzictwa Narodowe-
go.

 g

ką był recital Patrycji Baczyń-
skiej Malinowskiej, uczest-
niczki programu Must Be The 
Music. 

Kępickie Centrum Opiekuń-
czo – Mieszkalne oferuje dwie 
formy wsparcia - w systemie 
dziennym dla 15 uczestników 
oraz w systemie całodobo-
wym dla 10 mieszkańców. 

Osoby, które chciałyby sko-
rzystać z oferty powinny kon-
taktować się z kierownikiem 
jednostki.

g

Mieszkańcy i goście zwiedzili cały obiekt. Minister Piotr Müller podczas przemówienia.

Samorządowcy z okolicznych miast i gmin, gratulowali realiza-
cji inwestycji.

Samorządowcy dziękowali wszystkim zaangażowanym w 
proces inwestycyjny.

Poświęcenia obiektu dokonał ks. proboszcz Józef Bagniewski. Uroczystość uświetniła Kępicka Orkiestra Dęta.

Symboliczne przecięcie wstęgi. Centrum oficjalnie otwarte!
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Wsparcie dla WOŚP

Występy, animacje, licytacje… W Kępicach graliśmy 
dla Wielkiej Orkiestry Świątecznej Pomocy.

29 stycznia, od porannych 
godzin trwał 31 Finał Wielkiej 
Orkiestry Świątecznej Pomocy. 

- Dziękujemy wszystkim za 
okazywane wsparcie i życzli-
wość dla naszych wolontariu-
szy. Cieszymy się, że ponow-
nie gramy z orkiestrą – mówiła 
Ewelina Jaworska – Schweda, 
koordynatorka kępickiej akcji.

Wolontariusze w Kępicach i 
okolicznych miejscowościach 
zbierali pieniądze do „orkie-
strowych” puszek. Na Placu 
Osipowicza zorganizowano 
festyn. Mieszkańcy mieli oka-
zję kupić słodkie wypieki, 
pierogi w różnych odsłonach, 
czy krokiety. Były też licytacje 
różnorodnych przedmiotów, 
upominków i zabawek. 

Z kolei w niedzielnie popo-
łudnie, mieszkańcy przybyli 
do sali widowiskowej kępickiej 
biblioteki. Wolontariusze przy-
gotowali wiele różnorodnych 
atrakcji. Można było skoszto-
wać smakołyków – pizzy, ciast 
i przekąsek przygotowanych 
przez lokalne Koła Gospodyń. 
Na scenie odbywało się wiele 
występów i licytacji.

- Bardzo dziękuję wszystkim 
wolontariuszom za ogromne 
zaangażowanie i wspaniałą 
organizację kolejnego fina-
łu WOŚP na czele z Eweliną 
Schwedą. Wielkie ukłony dla 
mieszkańców, którzy zawsze 
wspierają tę akcję charytatyw-
ną – mówił Maciej Chaberski, 
Zastępca Burmistrza Kępic.

Przez cały wieczór trwały 
występy artystyczne. Na sce-
nie można było podziwiać 
młodych i tych nieco starszych 
artystów. Zapewniono też ani-
macje dla dzieci, pokaz sztu-
czek magicznych i wspólnych 
zabaw.

Prowadzone były liczne li-
cytacje – można było zdobyć 
vouchery na różnorodne usłu-
gi, nabyć rękodzieło, obrazy, 
ale i przedmioty codziennego 
użytku.

- Bardzo mnie cieszy, że 
mieszkańcy grają z nami z 
takim zaangażowaniem. To 
piękna akcja, która jednoczy i 
przynosi wiele dobra – mówi 
Ewelina Schweda, koordyna-
torka kępickiego finału.

- Po przeliczeniu wszystkich 
środków zebranych do puszek 
oraz po zakończeniu licyta-
cji internetowych, znamy już 
ostateczną kwotę. Jesteśmy 
Wam niezwykle wdzięczni! 
– mówi Ewelina Jaworska – 
Schweda.

W tym roku, mieszkańcy na-
szej gminy zebrali łącznie na 
rzecz Wielkiej Orkiestry Świą-
tecznej Pomocy 56 579,27 zło-
tych oraz walutę obcą o warto-
ści ok. 250 złotych. To łącznie o 
ponad 13 tysięcy złotych wię-
cej, niż w poprzednim roku. 

– Wtedy zebraliśmy 43 tysią-
ce złotych. Raz jeszcze dziękuję 
wszystkim zaangażowanym w 
naszą akcję, ten sukces wypra-
cowaliśmy wspólnie. Ukłony 
dla wolontariuszy oraz wszyst-
kich, którzy wsparli tegorocz-
ny finał orkiestry – mówi Ewe-
lina Jaworska – Schweda.

Co ciekawe, z zebranej w 
tym roku kwoty, aż 27 705,14 
zł pochodzi z licytacji na stro-
nach internetowych. – Zain-
teresowanie tymi licytacjami 
cieszy się coraz większą popu-
larnością – zauważa koordyna-
torka. – Będziemy je także pro-
wadzili podczas następnych 
finałów – dodaje.

                                g

Kolejne inwestycje zrealizowane

Most, który przeszedł w 
zeszłym roku modernizację 
jest już użytkowany.  

Kępicki most zlokalizowany 
w pobliżu ulicy Kępki w 2022 
roku został zmodernizowany. 
Inwestycja była współfinan-
sowana w ramach środków 
otrzymanych na przebudowę 
dróg i mostów uszkodzonych 
w wyniku niekorzystnych zja-
wisk atmosferycznych noszą-
cych znamiona klęsk żywioło-
wych.

Przypomnijmy, że w sierp-
niu ubiegłego roku budżet 
Gminy Kępice został zasilo-
ny kwotą 2,6 miliona złotych 
na te cele. – To efekt naszych 
wniosków, które składaliśmy 
do Wojewody Pomorskiego. 
Chodzi o rekompensatę za 

Odnowiony most

Wyremontowany most w pobliżu ulicy Kępki. 

Wyróżnienia dla wolontariuszy

Młodzież z kępickiego Klubu Wolontariusza została wyróżniona w prestiżowym konkursie.

- W marcu otrzymaliśmy 
wspaniałą wiadomość. Dwóch 
naszych wolontariuszy otrzy-
mało tytuł „Wspaniały” w 
konkursie Ośmiu Wspania-
łych. To wielkie wyróżnienie, 
które napawa nas dumą – 
cieszy się Ewelina Jaworska 
– Schweda, opiekunka kępic-
kiego Klubu Wolontariusza.

Laureatem został Patryk 
Miśkiewicz, uczeń 8 klasy w 
Zespole Szkół w Kępicach. 
Od dwóch lat jest szefem 
Klubu Wolontariusza, zaś 
czynnie działa jako wolonta-

riusz już od 4 lat. Pomaga w 
organizacji każdej akcji Klu-
bu i zawsze czynnie bierze 
w nich udział. Najważniejsze 
akcje, w których pomagał 
to m.in.  pomoc w organiza-
cji imprez lokalnych, opieka 
nad starszymi mieszkańcami 
Kępic, kilkukrotne sprzątanie 
Kępic i okolic, wolontariat na 
rzecz bezpańskich zwierząt 
na rzecz Schroniska dla Zwie-
rząt w Słupsku oraz   Schro-
niska dla Zwierząt Buba w 
Obłężu, zbiórki darów dla 
uchodźców z Ukrainy, kier-

Wspaniali z Kępic Finał pełen atrakcji
Apel do właścicieli zwierząt

Powiatowy Lekarz Wetery-
narii apeluje – zaszczepmy 
zwierzęta przeciwko wście-
kliźnie!   

-- W związku z pogarszają-
cą się sytuacją epizootyczną 
względem wścieklizny na te-
renie kraju, apelujemy o szcze-
pienie psów. Zalecamy też za-
szczepienie kotów przeciwko 
wściekliźnie – mówi Janusz 
Sikorski, Powiatowy Lekarz 
Weterynarii w Słupsku.

Przypomnijmy, że na terenie 
Gminy Kępice w lutym trwa-
ła akcja szczepienia zwierząt. 
W każdej miejscowości poja-
wił się weterynarz, a chętni 
mieszkańcy mieli możliwość 
zaszczepienia swoich pupili.

Szczepień psów przeciwko 
wściekliźnie dokonują lekarze 
weterynarii świadczący usłu-
gi weterynaryjne w ramach 

zakładu leczniczego dla zwie-
rząt. 

Wścieklizna jest śmiertel-
ną wirusową chorobą ludzi i 
zwierząt, a szczepienie psów 
przeciwko wściekliźnie w Pol-
sce jest obowiązkowe.

Po raz pierwszy należy za-
szczepić psa w terminie 30 
dni po ukończeniu przez psa 3 
miesiąca życia. Następnie na-
leży je powtarzać nie rzadziej 
niż co 12 miesięcy.

- Chcemy dotrzeć z ape-
lem do jak najszerszej grupy 
właścicieli zwierząt, dlatego 
ruszyła specjalna kampania 
informacyjna. Prosimy wszyst-
kich właścicieli zwierząt o wy-
pełnienie tego ważnego obo-
wiązku – dodaje Powiatowy 
Lekarz Weterynarii w Słupsku.

g

Zaszczep zwierzaka

Kolejna droga w naszej gmi-
nie przejdzie modernizację. 
Prace przygotowawcze już 
się rozpoczęły.    

Ulica Kolejowa w Korzybiu 
diametralnie zmieni swoje 
oblicze. Dotąd gruntowa dro-
ga gminna, zyska betonową 
nawierzchnię. Prace obejmą 
niemal półkilometrowy od-
cinek tej drogi. W ramach za-
planowanych prac, powstanie 
tu także sieć elektroenerge-

tyczna wraz z latarniami dro-
gowymi. Chodniki oraz zjazdy 
zostaną wykonane z kostki 
brukowej betonowej. 

Zadanie jest współfinanso-
wane w ramach Rządowego 
Funduszu Polski Ład: Program 
Inwestycji Strategicznych. 
Wartość inwestycji wynosi nie-
co ponad 1 milion 275 tysięcy 
złotych, a dofinansowanie z 
rządowego funduszy sięga 95 
procent. 

g

Kolejowa w przebudowie

W trakcie prowadzonych prac, prosimy o zachowanie szczegól

Inwestycja w Korzybiu

Laureat konkursu „Ośmiu Wspaniałych” – Filip Jargiełło. 

masze okolicznościowe. 
Swoimi działaniami wspierał 
także Środowiskowy Dom 
Samopomocy w Kępicach, 
Pomorskie Hospicjum dla 
Dzieci. Aktywnie udziela się 
na rzecz swojej szkoły i lokal-
nego środowiska.

Kolejnym laureatem został 
Filip Jargiełło uczeń czwartej 
klasy Zespołu Szkół Agro-
technicznych w Słupsku, któ-
ry także zaangażuje się w ak-
cje realizowane przez kępicki 
Klub Wolontariusza. 

Od 3 lat czynnie pomaga 

w każdym przedsięwzięciu. 
Ponadto z własnej inicjatywy 
zorganizował w swojej szko-
le zbiórki dla: uchodźców, 
hospicjum dla dzieci, pod-
opiecznych kępickiego ŚDS. 

- Chłopcy są wspaniali i z 
pewnością zasłużyli na wy-
różnienia. Jesteśmy pod wiel-
kim wrażeniem ich zaanga-
żowania I chęci pomagania 
innym. Bardzo się cieszę, że 
ich praca została doceniona 
– cieszy się Ewelina Jaworska 
– Schweda.  

      g

straty, które ponieśliśmy w 
związku z trudnymi zjawiska-
mi atmosferycznymi w lutym 
2022 roku – wyjaśnia Mag-
dalena Majewska, Burmistrz 
Kępic. 

W ramach całego zadania, 
wykonano remont kilku od-
cinków dróg na terenie naszej 
gminy oraz modernizację mo-
stów w Podgórach oraz wła-
śnie w Kępce.

Dzięki tym środkom wyre-
montowano drogę na odcinku 
140 m Kępka – Kępice; drogę 
w Pustowie na odcinku 175 m, 
drogę w Kruszce na odcinku 
140 m, w Warcinie na odcinku 
245 m. Remont drogi przepro-
wadzono także w Obłężu oraz 
przy ulicy Podgórnej w Kępi-
cach

                                          g

Laureat konkursu „Ośmiu Wspaniałych” – Patryk Miśkiewicz.
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Sportowe zmagania

To już osiemnasta edycja 
turnieju. Zagrali w Korzybiu!

- Nasz turniej cieszy się 
bogatą historią. W tym roku 
zorganizowaliśmy już osiem-
nastą edycję turnieju w piłkę 
halową dla klas I-IV. Cieszę się, 
że mamy tylu młodych ludzi 
zainteresowanych sportem – 
mówi Jacek Miszczyk, prezes 
Ochotniczej Straży Pożarnej z 
Korzybia. 

Turniej ma na celu rozwi-
janie sportowych zaintereso-
wań młodzieży, integrować i 
przyczyniać się do poprawy 
sprawności fizycznej. 

W poprzednich latach 
plany organizatorów nieco 
zmieniła pandemia. Wtedy 
trzeba było zrezygnować z 
kolejnej edycji. W zeszłym 
roku do turnieju zgłosiły się 
tylko trzy drużyny. – Myślę 
jednak, że w kolejnych latach 
będzie lepiej – mówił wtedy 
prezes Miszczyk. I miał rację. 
Młodzi ludzie znowu chęt-
nie uczestniczą w imprezach 
sportowych, chcą się rozwi-

jać na wielu płaszczyznach. 
– Sport jest wspaniałą od-

skocznią od problemów, 
wzmacnia nie tylko ciało, ale 
też psychikę. Dlatego tak waż-
ne jest, aby promować różne 
dziedziny sportowe przy każ-
dej okazji – podkreśla Jacek 
Miszczyk.

W tym roku I miejsce zdoby-
ła drużyna OSP Kępice (II), dru-
gie miejsce wywalczyła druży-
na OSP Korzybie (II), a trzecie 
OSP Korzybie (I). 

W dalszej kwalifikacji zna-
lazły się drużyny: IV miejsce - 
OSP Podgóry, V miejsce - OSP 
Barcino, VI miejsce - OSP War-
cino, VII miejsce - OSP Kępice 
(I).

Organizatorzy przyznali tak-
że ważne tytuły. Najlepszym 
strzelcem został Oliwier Gron-
da, a najlepszym bramkarzem 
Cezary Czarnecki.

- Zawsze z dużym podzi-
wem przyglądam się zmaga-
niom naszej młodzieży. Widać 
ogrom wysiłku i zaangażowa-
nia. Jestem dumny, że mamy 

Grają od lat

Młodzież wzięła udział w turnieju w piłkę halową.

Medal od Prezydenta RP

Za niezwykłą postawę
Przez wiele lat wspierał w chorobie byłego podwładnego. Prezydent RP właśnie przyznał wyróżnienie.

Henryk Łepecki to miesz-
kaniec Gminy Kępice, który 
służył w 32 Wieliszewskim Dy-
wizjonie Rakietowym Obrony 
Powietrznej. Kilka lat temu 
poważnie zachorował, a jego 
życie uległo diametralnej 
zmianie. 

– Wszyscy doskonale znamy 
tę trudną sytuację. Przez ostat-
nie lata staraliśmy się jak naj-
bardziej wspierać w chorobie 
naszego przyjaciela. Organi-
zujemy różnego rodzaju akcje 
charytatywne, festyny, zbiórki 
– mówi Adam Nesterowicz z 
Kępic, jednocześnie członek 
Fundacji Valetudinaria ściśle 
związanej z wojskiem. 

Dzięki postawie dowódcy 
dywizjonu, ppłk. Grzegorzowi 
Konkel pomoc dla pana Hen-
ryka realizowana była na wielu 
płaszczyznach.

– Dowódca Konkel jest po-
stacią wyjątkową. Nigdy nie 
zapomniał o swoim żołnierzu, 
od wielu lat wspiera wiele 
działań na jego rzecz. To czło-
wiek skromny, który zawsze 
dba o swoich żołnierzy – do-
daje Adam Nesterowicz.

Kępiccy samorządowcy 
doceniając pomoc okazaną 
mieszkańcowi naszej gminy, 
wystąpili z wnioskiem o uho-
norowanie działań dowódcy. 

W ostatnich dniach Woje-
woda pomorski Dariusz Dre-

lich, w imieniu Prezydenta RP, 
uhonorował ppłk. Grzegorza 
Konkela Medalem Stulecia 
Odzyskanej Niepodległości za 
zasługi dla Niepodległej.

- Pragnę podziękować kę-
pickim samorządowcom za 
złożony wniosek, który jest 
ogromnym docenieniem wy-
konywanej służby. Przyznane 
wyróżnienie przez Prezydenta 
Rzeczypospolitej Polskiej wy-

Grzegorz Konkel odbiera medal od Wojewody Pomorskiego Dariusza Drelicha. 

Twórcze zajęcia

Tym razem zajęli się wikliną 
papierową. Sztuka pobu-
dzająca wyobraźnię.

- Nasi seniorzy zawsze 
chętnie podejmują nowe 
wyzwania. Nie inaczej było 
ostatnio w Korzybiu, gdzie 
zajęli się wyjątkową sztuką – 
mówi Marzena Grabowska z 
OPS w Kępicach. 

W ramach realizowanego 
projektu Srebrna Sieć II, zor-
ganizowano szkolenie z Be-
atą Kupich. Zafascynowana 
wikliniarstwem papierowym, 
wprowadzała naszych senio-
rów w kulisy tej niepowta-
rzalnej sztuki. 

– Wymaga ona sporych 
umiejętności manualnych, a 
przede wszystkim cierpliwo-
ści i pomysłowości. Praca w 
tej technice uspokaja i przy-
nosi wiele satysfakcji – mówi 

Beata Kupich. To była świetna 
okazja, aby opowiedzieć klu-
bowiczom o tej niezwykłej 
pasji, ale też artystka zapre-
zentowała swoje liczne prace 
wykonane w tej technice. 

Na pierwszych zajęciach 
seniorzy uczyli się zwijać wi-
klinę papierową ze starych 
gazet. Każdy otrzymał nie-
zbędne materiały i niezbęd-
ny instruktaż. Pierwsze ele-
menty już zostały wykonane. 
Podczas kolejnych warszta-
tów, seniorzy wznowią zwoją 
pracę. 

– Projekt Srebrna Sieć do 
dla nas wyjątkowa sprawa. 
Mamy szanse poznawać cie-
kawych ludzi i ich pasje, a 
przy okazji nauczyć się cze-
goś nowego – cieszy się pani 
Zdzisława z Korzybia.

                                       g

Klubowicze  
na warsztatach

W Korzybiu zorganizowano warsztaty z wikliną papierową.

Podsumowali swoją działalność

Uniwersytet w Kępicach
W 2022 roku podejmowali wiele inicjatyw. Tworzą aktywne stowarzyszenie.

- Bardzo dziękuję wszyst-
kim, którzy nas wspierali i 
pomagali w ubiegłym roku. 
Nie sposób wymienić wszyst-
kich, ale podkreślam, że to 
zaangażowanie niezwykle 
doceniamy – mówi Elżbieta 
Rosiak, prezes Stowarzysze-
nia Uniwersytet Trzeciego 
Wieku w Kępicach. 

W 2022 roku stowarzy-
szenie podejmowało wiele 
inicjatyw, dzięki którym se-
niorzy z naszej gminy mogli 
skorzystać z bogatej oferty 
edukacyjno – kulturalnej. 
Uniwersytet zorganizował 
dziewięć wykładów, podczas 
których omawiano wiele in-
teresujących tematów. 

– W dużej mierze korzysta-
liśmy z bogatej wiedzy na-
szych mieszkańców, podej-
mując różnorodną tematykę. 
Zapraszaliśmy też zaprzy-
jaźnionych wykładowców 
z innych miast – informuje 
Stanisław Grześkowiak, wice-
prezes stowarzyszenia.

I tak m.in. o lesie i naturze 
opowiadał Nadleśniczy Sła-
womir Piątkowski, o rozwoju 
rolnictwa Andrzej Misiewicz i 
Piotr Rapta, o zdrowiu i pro-
filaktyce Zdzisław Pawłowski, 
o Ameryce Ewa Żurawska – 
Seta i Roman Seta, o fotogra-

fii i przyrodzie Paweł Kmieć. 
Podejmowano też tematykę 
roślin biblijnych, omawiano 
metody relaksu, poświęcono 
też uwagę na sztukę plakatu. 

– Zawsze staramy się do-
pasowywać tematy do ocze-
kiwań naszych słuchaczy. 
Zależy nam, aby zajęcia były 
interesujące i przynosiły wy-
mierne efekty. Z pewnością 
podtrzymamy ten wysoki 
poziom – dodaje Stanisław 
Grześkowiak. 

Organizowano także spo-
tkania z poezją i literaturą, 
wspólne spacery po zdrowie, 
ćwiczenia gimnastyczne, wy-
jazdy do parku wodnego, bal 
seniora, czy spotkania inte-
gracyjne.

- Ważnym aspektem naszej 
działalności jest organizacja 
wyjazdów edukacyjno – kra-
joznawczych. Dzięki nim po-
znajemy nowe miejsca, ich 
historię, zabytki i kulturę. W 
tym roku zwiedziliśmy m.in. 
część Kaszub, Pelplin, Gniew, 
czy Gdynię – uściśla Elżbieta 
Rosiak. 

Przedstawiciele kępickiego 
uniwersytetu podjęli także 
współpracę z innymi stowa-
rzyszeniami. To m.in. udział w 
VI Spartakiadzie UTW, dzięki 
czemu zainicjowano współ-

pracę ze słupskim uniwersy-
tetem. Wszyscy członkowie 
zaprzyjaźnionych stowarzy-
szeń wzięli udział w spotka-
niu integracyjnym nad Jezio-
rem Korzybskim. 

– Uczestniczyliśmy także 
w Pomorskim Forum UTW w 
Gdańsku, gdzie podejmowa-
no ważny temat organizacji 
i funkcjonowania takich sto-
warzyszeń – dodaje prezes 
Rosiak.

Kępicki uniwersytet sta-
ra się także odpowiadać na 
potrzeby indywidualne. Stąd 
np. utworzono sekcję teatral-
ną, którą prowadzi profesjo-
nalna artystka Magdalena 
Płaneta z Teatru Nowego. 
Cyklicznie organizowane są 
spotkania integracyjne, bale 
seniora, spotkanie świątecz-
no – noworoczne, wspólne 
kolędowanie.

- W 2023 roku kontynuuje-
my nasze stałe działania, wy-
kłady, ćwiczenia, spotkania, 
podczas których odkrywamy 
i rozwijamy wspólnie nasze 
pasje. To dla nas bardzo waż-
ne, że tworzymy przestrzeń 
do podejmowania tylu waż-
nych inicjatyw – podkreśla 
Elżbieta Rosiak.

                                                g

Turniej przeznaczony jest dla uczniów z klas I-IV.

W skrócie

W Tłusty Czwartek świętuje-
my! – Od rana nasi pracowni-
cy przygotowywali cieplutkie 
pączki z różnym nadzieniem. 
Chcieliśmy naszym mieszkań-
com osłodzić ten wyjątkowy 
dzień – mówi Małgorzata La-
skowska, prezes Kępickiego 

Ośrodka Sportu i Rekreacji. 
Szczęściarze spotkali pracow-
ników „Sobótki” na ulicach 
Kępic i mogli skosztować wy-
pieków wykonanych wedle 
tradycyjnych receptur.

g

Słodkie upominki

Małgorzata Laskowska częstowała mieszkańców pączkami.

takich wspaniałych, młodych 
ludzi – poskreśla podkreśla 
Stanisław Gajek, prezes Zarzą-
du Oddziału Miejsko – Gmin-
nego w Kępicach.

Na zakończenie młodzi 
sportowcy otrzymali dyplomy, 
puchar oraz nagrody.

Fot. OSP Korzybie
g

wołuje u mnie wzruszenie i 
poczucie wielkiej dumy z przy-
należności do społeczeństwa 
wojskowego i podjęcia szcze-
gólnych zobowiązań wobec 
Ojczyzny – mówi ppłk Grze-
gorz Konkel.

Wszyscy zgodnie zapewnia-
ją o dalszej, wytrwałej pomocy 
dla chorego żołnierza.

– Już mamy wiele planów 
na kolejne działania charyta-

tywne na rzecz Henryka Łe-
peckiego. Jestem przekonany, 
że dzięki przychylności struk-
tur wojskowych oraz władz sa-
morządowych, zrealizujemy je 
jak najlepiej – zapewnia Adam 
Nesterowicz z Fundacji Valetu-
dinaria.

Fot. Pomorski  
Urząd Wojewódzki

                                                 g

O fenomenie Uniwersytetu Trzeciego 
Wieku w Kępicach, rozmawiamy ze Stani-
sławem Grześkowiakiem, wiceprezesem 
stowarzyszenia.

Red.: To już kolejny wykład, który przy-
ciąga coraz większą liczbę słuchaczy. Za-
pewne można mówić o pewnym sukcesie, 
skąd bierze się ten fenomen?

S.G.: - Wynika to z pewnością z tego, że 
dobór tematów jest interesujący dla poten-
cjalnych słuchaczy. Oczywiście nie wszyscy 
korzystają z tych okazji, ale wynika to z róż-
nych przyczyn – najczęściej z innych zajęć, 
czy zobowiązań. Na ten moment, mamy 
około 90 członków w naszym stowarzysze-
niu, zwykle ok. 60-70 osób jest zaintereso-
wanych proponowanymi tematami.

Red.: - Wiemy, że to Pan dba o dobór 
tematyki. Czy jest to forma odpowiedzi 
na zapotrzebowanie mieszkańców, czy 
wynika raczej z trafności oceny tego, co 
warto poruszyć?

S.G.: - Jest to pewnie kwestia trochę mojej intuicji, wyartykułowanych mi potrzeb słuchaczy, 
ale też kwestia finansów. Pragnę podkreślić, że nasi wykładowcy są wolontariuszami, nie po-
bierają żadnego wynagrodzenia. Nasi prelegenci chcą po prostu przekazać naszym mieszkań-
com pewien zasób wiedzy, który wzbogaca wyobraźnię o świecie.

Red.: - Zapraszając wykładowców, przede wszystkim wykorzystuje Pan potencjał miesz-
kańców naszej gminy. Są to specjaliści w różnych dziedzinach. Czy łatwo jest ich namówić 
do dzielenia się swoją wiedzą?

S.G.: - Muszę powiedzieć, że na szczęście dosyć łatwo. W zdecydowanej większości chętnie 
przystępują do realizacji swoich tematów. Oczywiście, wspólnie ustalamy zakres tematyczny, 
który później uściślany jest już indywidualnie przez wykładowców. 

Red.: - Z opinii słuchaczy wynika, że wykłady są inspirujące i faktycznie poszerzają wie-
dzę w różnych dziedzinach. Czy to dla Pana satysfakcja?

S.G.: - Bez wątpienia, tak! Z słuchaczami mam dobry kontakt i z tego pewnie wynika ta kom-
patybilność w doborze tematyki.

Red.: - Z pewnością wśród naszych mieszkańców, jest wielu, którzy mają niecodzienne 
pasje. Czy osoby chętne do przekazania wiedzy, mogą zostać prelegentami?

S.G.: - Zawsze zachęcam takie osoby, aby poświęciły trochę swojego czasu i zechciały 
podzielić się swoją wiedzą. Wystarczy, że się ze mną skontaktują (email: stanislaw.grzesko-
wiak1@wp.pl), a ja chętnie pomogę w przygotowaniu wykładu. Wiem, że takie osoby mają 
pewnie dylematy – występ przed szerszą publicznością i umiejętne przekazanie wiedzy. Z pew-
nością pomogę w przygotowaniu tzw. zaplecza pedagogicznego, które pomoże odpowiednio 
wyeksponować wiedzę. 

Red.: - Jest Pan wygą pedagogiczną. Przez wiele lat był Pan nauczycielem, dyrektorem 
szkoły. Dziś na emeryturze dalej się Pan spełnia i podejmuje edukacyjne wyzwania…

S.G.: - (śmiech) Trochę mi przykro, że jestem wygą, ale z drugiej strony czerpię z tego olbrzy-
mią radość!

Czepię z tego radość
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Działania kępickiego klubu HDK

Dzielą się najwyższym 
dobrem. Pomagają potrze-
bującym.  

Na krwiodawców z Gminy 
Kępice zawsze można liczyć. 
W styczniu znowu pojawili 
się przed kępicką biblioteką, 
gdzie stacjonuje mobilny 
punkt poboru krwi. 

– Ze statystyk wynika, że 
w 2022 roku nasi krwiodaw-
cy oddali łącznie niemal 73 
litry krwi. Nasz klub razem 
z członkami wspierającymi 
liczy ponad 70 osób – mówi 
Jerzy Flegel, prezes klubu 
HDK w Kępicach.

Klub może także liczyć na 
wsparcie lokalnych instytu-
cji i firm. Dzięki sponsorom 
krwiodawcy organizują róż-
nego rodzaju akcje promo-
cyjne, spartakiadę, czy wy-
jazdy integracyjne.

– Mamy nadzieję, że takie 
wsparcie otrzymamy także w 
2023 roku. Te środki pozwa-
lają nam aktywnie szerzyć 
ideę krwiodawstwa i zachę-
cać innych do wstępowania 

w nasze szeregi – wyjaśnia 
prezes Flegel.

Każdy nowy krwiodawca 
jest na przysłowiową wagę 
złota. – Krew jest najpiękniej-
szym darem jaki ludzie mogą 
sobie ofiarować. Honorowi 
krwiodawcy ratują życie. 
Dziękuję wszystkim naszym 
członkom za ofiarność w mi-
nionym roku, jesteście wspa-
niali – podkreśla Jerzy Flegel. 

Dzięki udanej współpracy 
ze słupskim Centrum Krwio-
dawstwa i Krwiolecznictwa 
raz na kwartał odbywa się w 
naszej gminie mobilna akcja 
poboru krwi. Jak zapewnia 
prezes Flegel, w tym roku 
krwiobus także będzie od-
wiedzał Kępice co trzy mie-
siące. – To duże ułatwienie 
dla naszych krwiodawców – 
uważa prezes.

Podczas styczniowej ak-
cji krew oddało aż 20 osób. 
Dzięki temu pozyskano 9 li-
trów krwi.
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Bezinteresowna pomoc

Zaśpiewali po angielsku

Koncert pełen wzruszeń
14 lutego Kępice wypełnione były miłosnymi nutami. Trwał ważny konkurs.

W Walentynki przeprowa-
dzono IX Konkurs Angielskiej 
Piosenki Walentynkowej. 
Jego organizatorami jest 
Szkoła Podstawowa w War-
cinie oraz Biblioteka Miasta i 
Gminy Kępice.

- W tym roku mamy niemal 
siedemdziesięciu uczestni-
ków w różnych kategoriach 
wiekowych. Już po pierw-
szych występach widać, że 
poziom jest bardzo wysoki 
– cieszy się Ewa Żurawska 
– Seta. Konkurs ma na celu 
nie tylko popularyzację mu-
zyki, ale także rozwija umie-
jętności posługiwania się 
językiem angielskim. – Co 
ważne, to także nauka odpo-
wiedzialności i kształtowanie 
zdolności organizacyjnych. 
Uczniowie naszej szkoły 
przygotowują dla młodych 

artystów kanapki, dbają o 
ich komfort, a także obsługę 
konferansjerską – wymienia 
Żurawska – Seta.

Do Kępic młodzież przy-
jechała z całego regionu. Są 
przedstawiciele z Ustki, Słup-
ska, Miastka, Sławna, a nawet 
aglomeracji trójmiejskiej. 
– Przez te lata nasz konkurs 
zyskał dość wysoką renomę. 
Cieszymy się, że to wydarze-
nie na stałe wpisało się w ka-
lendarz imprez regionalnych 
– podkreśla Roman Seta, dy-
rektor Szkoły Podstawowej w 
Warcinie.

Młodym artystom towa-
rzyszyli nauczyciele, wycho-
wawcy, a także rodzice. – 
Często widać na ich twarzach 
wzruszenie.  Występy na pro-
fesjonalnej scenie przyno-
szą wiele emocji i uczą z nią 

Spełnia się w wielu dziedzinach

Czy to możliwe, żeby jeden człowiek spełniał się w tylu dziedzinach? Mieszkanka Kępic wciąż zadziwia!

- Ja po prostu kocham 
życie! Trzeba je brać pełny-
mi garściami i czerpać dary 
tego świata! – mówi Barbara 
Ciżmowska. Umiłowała przy-
rodę, sport, sztukę. Udziela 
się w wielu przedsięwzię-
ciach, bo życie jest jedno, a 
czas ucieka. Panią Basię moż-
na spotkać w lesie na space-
rze, nad wodą, gdy wędkuje, 
a nawet na maratonach spor-
towych.

- Kocham las i wszystko, 
co z nim związane. Przemie-
rzam dużo kilometrów – idę, 
gdzie nogi poniosą, dopóki 
sił i zdrowia wystarczy. Foto-
grafuję piękno natury, które 
spotykam na moich leśnych 
ścieżkach – opowiada pani 
Basia.

Zdjęcia można podziwiać 
w mediach społecznościo-
wych, bo takimi ujęciami 
należy się przecież dzielić z 
innymi. Ostatnio nawet w ra-
mach zajęć na kępickim Uni-
wersytecie Trzeciego Wieku, 
zorganizowano spotkanie 
poświęcone pasjom uczest-
ników. Na pierwszy ogień 
poszła oczywiście pani Basia. 
– O pasjach naszej koleżanki 
wielu z nas wiedziało wcze-
śniej. Ale kiedy dowiedzie-
liśmy się o ich szczegółach, 
to byliśmy pod ogromnym 
wrażeniem. Basia jest po pro-
stu niesamowita – przyznaje 

Elżbieta Rosiak, prezes sto-
warzyszenia.

Pani Barbara uwielbia 
zbierać grzyby, z zachwy-
tem poznaje nowe gatunki. 
Jej dzienny rekord w zbio-
rze kurek wyniósł… 42,45 
kilogramów! -Proszę sobie 
wyobrazić ile trzeba wyko-
nać skłonów, aby to zebrać 
– uśmiecha się nasza boha-
terka.

Jak mówi, od dziecka 
uwielbia wędkować. Jest 
dumną posiadaczką karty 
wędkarskiej, należy do koła 
PZW. Uczestniczy nawet w 
zawodach wędkarskich. – A 
jak ryba nie bierze?- pytamy. 
– Zimą wskakuję w przerę-
bel i morsuję – odpowiada z 
werwą.

Tak, tak. To kolejna pasja 
pani Basi. Można ją spotkać 
podczas dużych imprez w 
regionie, gdzie morsy za-
nurzają się w okolicznych 
jeziorach, czy morzu. Ale 
aktywności sportowych jest 
znacznie więcej. 

- Bieganie też jest fajne, 
daje mi motywację do ży-
cia! To nie tylko sport, ale tez 
spotkania z ciekawymi ludź-
mi, którzy niosą na nogach 
historię swojego życia – za-
znacza. Biorąc udział w wielu 
maratonach w całej Polsce, 
zdobywa wysokie lokaty. 
Uczestniczy też w kępickich 

imprezach sportowych.
- Pani Barbara jest fanta-

stycznym przykładem, że 
aktywność i miłość do sportu 
nie zna ograniczeń. Zawsze 
jej kibicujemy podczas zma-
gań sportowych, dopingu-
jemy okrzykami, wspieramy 
duchem. To niesamowita 
kobieta – potwierdza Dorota 
Krumplewska z kępickiej bi-
blioteki.

A jeśli już biblioteka… Tu 
też kilka słów się należy, bo 
pani Basia należy do Kępic-
kiej Grupy Teatralnej. Ostat-
nio mogliśmy podziwiać jej 
grę aktorską w spektaklu 
„Zapach domu”, który zo-
stał przyjęty owacjami na 
stojąco. – Należę raczej do 
osób skromnych, a mimo 
to, odważyłam się stanąć na 
deskach scenicznych. Trze-
ba próbować wielu rzeczy – 
mówi artystka. 

Tak, tak – artystka pełną 
gębą, ponieważ…

- Gdy jestem zmęczona i 
potrzebuję zrobić coś inne-
go, wtedy siadam w fotelu 
i maluję igłą obrazy. Jest to 
haft krzyżykowy, który wy-
maga całkowitego skupienia 
– dodaje.

Obrazy pani Basi można 
było obejrzeć w Bibliotece 
Publicznej Miasta i Gminy 
Kępice, ale też w Bronowie, 
Biesowicach oraz w Tucholi 

i Łodzi. - Obecnie przygo-
towuję się do wystawy w 
Tucholi. Moje obrazy można 
zobaczyć także w galerii Art-
Cafe w Kępicach- zaprasza.

Czy na tym można poprze-
stać? Pewnie tak, ale Barbara 
Ciżmowska na takie pytanie, 
pewnie tylko by się zaśmiała. 
Więc nawet nie mamy śmia-
łości pytać. Ale za to słyszy-
my o kolejnej pasji.

- Czasem piszę wiersze. 
Najlepsze wymyślam pod-
czas biegów, spacerów na 
łonie natury – mówi i zaraz 
cytuje jeden z nich.

Pogoda 
Pogoda zmienną jest 
Raz sypie śnieg 
Raz leje deszcz 
Słońce za chmurą na niebie 
Na przemian ze śniegiem 
Wichura szybko się zbliży 
Wszystko zmieni i zniszczy
Co było szybko znika 
Słońce wichura śnieżyca 
Ech pogodo! jakaś ty zło-

śnica! 
Jest czas na spacery, sport, 

sztukę, grzyby, ryby… Jest 
też czas na naukę, bo jak 
podkreśla nasza bohaterka, 
nigdy nie jest na nią za póź-
no. Gdy tylko powstał w na-
szej gminie Uniwersytet Trze-
ciego Wieku, pani Ciżmowska 
od razu się do niego zapisała. 
- Dzięki Uniwersytetowi po-
szerzam wiedzę w różnych 

dziedzinach. Rozwijam tu 
także swoje pasje, doceniam 
bardzo także kontakt z inny-
mi – podkreśla.

A kiedy już dzień wypeł-
niony wieloma zadaniami 
się kończy, warto przystanąć 
na chwilę. – I spojrzeć w nie-

bo. Docenić zachód słońca, 
gwiazdy. Podziękować i mieć 
nadzieję, na kolejny poranek. 
Na kolejny dzień. I żyć. I być 
szczęśliwym – uśmiecha się 
pani Basia.

                                g

obycia. Pamiętajmy, że wyko-
nywanie utworów w świetle 
jupiterów wymaga wiele od-
wagi – dodaje dyrektor Seta.

Do oceny wokalistów, po-
wołano Jury w składzie An-
drzej Machutta  (przewod-
niczący- muzyk, chórzysta i 
instrumentalista), Bogumił 
Płachecki ( muzyk, nauczy-

Chcą pomagać

Wykorzystali okres ferii do 
zdobywania wiedzy. Chcą 
profesjonalnie pomagać 
innym.  

W styczniu trwały ferie 
zimowe. Niektórzy jednak, 
zamiast błogiego lenistwa, 
woleli zdobywać wiedzę pod 
okiem profesjonalistów. 

– Dla wszystkich Młodzie-
żowych Drużyn Pożarniczych 
w naszej gminie, przepro-
wadziliśmy ważne szkolenia. 
Wykorzystujemy ten wolny 
czas, aby edukować młodych 
ludzi i wprowadzać w temat 
szeroko rozumianego bez-
pieczeństwa – mówi Norbert 

Becker, opiekun młodzieżo-
wej drużyny z Biesowic. 

Młodzi adepci pożarnic-
twa, poszerzyli wiedzę w 
zakresie m.in. udzielania 
pierwszej pomocy przedme-
dycznej, w tym resuscytacji 
krążeniowo – oddechowej, 
opatrywania ran, czy postę-
powania w przypadku róż-
norodnych urazów. Wykła-
dowcy z FIRE (Funkcjonalna 
Integracja Ratownictwo i 
Edukacja) wykorzystują w 
swojej pracy edukacyjnej 
nowoczesne narzędzia dy-
daktyczne. To m.in. automa-
tyczny defibrylator, który 

Wiedza, która ratuje życie
Prezes Jerzy Flegel dziękuje wszystkim krwiodawcom za 
ofiarność. 

Po ukończonym szkoleniu, młodzież otrzymała zaświadczenia.

umożliwia młodym ludziom 
dogłębne zrozumienie ele-
mentów udzielania pierwszej 
pomocy. 

- Każdy element szkole-
nia jest niezmiernie ważny. 
Druhowie stale muszą do-
skonalić swoje umiejętności 
i poszerzać swoją wiedzę. W 
dzisiejszym świecie technika 
rozwija się bardzo szybko, 
trzeba za wszystkim nadążyć, 
żeby sprostać wszelkim wy-
maganiom technicznym, ale 
przede wszystkim, żeby szyb-
ko i skutecznie nieść pomoc 
potrzebującym – podkreśla 
Stanisław Gajek, prezes Za-

rządu Oddziału Miejsko – 
Gminnego w Kępicach.

Jak podkreślają opiekuno-
wie Młodzieżowych Drużyn 
Pożarniczych, młodzi słucha-
cze podczas zajęć i warsz-
tatów wykazują olbrzymie 
zainteresowanie poruszaną 
tematyką. – Z dużą chęcią 
wykonują wszelkie zadania, 
zadają pytania, są bardzo 
aktywni. Wiedza jest przeka-
zywana w jasny i konkretny 
sposób. Z pewnością pozo-
stanie ona na zawsze w gło-
wach młodych strażaków – 
podkreśla Norbert Becker.
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Podczas szkolenia wykorzystywano profesjonalny sprzęt 
edukacyjny. 

W kategorii soliści klasy 1-3 
I miejsce- nie przyznano 
II miejsce- Roksana Barczak 
III miejsce- Antonina Zioło 

2 kategoria zespoły klasy 1-3 
I,II,III miejsce- nie przyznano 
Wyróżnienie- Zespół Soczki 

3 kategoria soliści klasy 4-8 
I miejsce- Hanna Drewniak
II miejsce- Milena Pela 
III miejsce- Jakub Młynarz ex au-
equo Urszula Cempa 
Wyróżnienie: Oliwia Pitura, Ali-
cja Żurek, Sofiia Ruda 

4 kategoria zespoły klasy 4-8 
I miejsce- Hanna Boksa i Blanka 
Korniluk 
II miejsce- Julia Janczak i Oliwia 
Pitura 
III miejsce- nie przyznano 

5 kategoria soliści szkoły po-
nadpodstawowe 
I miejsce- Natalia Kwiatek ex 
aequo Milena Krumplewska 
II miejsce- Kaja Wismont 
III miejsce- Maksymilian Samo-
tyja 
Wyróżnienie: Maksymilian Sy-
nak, Amelia Klebba, Oliwia Sta-
nisławka 

6 kategoria zespoły szkoły 
ponadpodstawowe
I,II,III miejsce- nie przyznano 
wyróżnienie: Anna Demko i 
Maksymilian Synak 
Nagroda Grand PRIX- Blanka 
Korniluk

Wyniki konkursu

ciel kształcenia słuchu i ryt-
miki w Szkole Muzycznej w 
Sławnie), Katarzyna Andrze-
jewska  (wykładowca/lektor 
języka angielskiego Uniwer-
sytetu Gdańskiego), Ewa Te-
lecka (pianistka, wieloletni 
nauczyciel muzyki, kierownik 
Szkoły Muzycznej w Sławnie).

                                g

Jedno życie, wiele pasji

Udział w maratonach i sport daje dużo energii.

„A kiedy ryby nie biorą, wskakuję w przerębel” - uśmiecha się pani Basia.

Pani Barbara Ciżmowska 
uwielbia przyrodę.

„Trochę się trzeba naschylać...”  
Zbieranie grzybów i kontakt z naturą dają dużą satysfakcję.
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Fotorelacja

XV Wielkie Morsowanie
Niemal dwustu miłośników morsowania kąpało się w Jeziorze Korzybskim.

W niedzielę, 15 stycznia do 
Korzybia przyjechali miłośni-
cy morsowania. – Cieszymy 
się, że po raz kolejny w na-
szej imprezie uczestniczy tak 
wiele osób. Przez te lata, na-
sze morsowanie wpisało się 
na stało w kalendarz regio-
nalnych wydarzeń – ocenia 
Zenon Słomski, współorga-
nizator korzybskiego morso-
wania. 

Na uczestników i obserwa-
torów, czekało wiele atrakcji. 
Można było spróbować wie-
lu smakołyków przygotowa-
nych m.in. przez lokalne Koła 
Gospodyń Wiejskich. Wolon-
tariusze WOŚP kwestowali do 

puszek, ale także sprzedawali 
ciasta z których dochód trafił 
na rzecz Wielkiej Orkiestry 
Świątecznej Pomocy. 

Na korzybskiej plaży odby-
ła się rozgrzewka, którą po-
prowadził niezawodny Grze-
gorz Terpiłowski z Kępickiego 
Ośrodka Sportu i Rekreacji. 
W samo południe roztańczo-
na i rozbawiona grupa mor-
sów, rozpoczęła swoją kąpiel. 
Okrzyki radości, wspólny 
śpiew i uśmiechy towarzyszy-
ły wszystkim. Tuż po wyjściu z 
wody można było się rozgrzać 
przy licznych ogniskach, a 
także w mobilnej saunie. 

Starosta Słupski Paweł Li-

sowski częstował gorącą 
zupą, a organizatorzy z KO-
SiR-u m.in. barszczem i piero-
gami. 

- Jesteście wspaniali! Cie-
szymy się, że zawsze możemy 
liczyć na Waszą obecność, 
która gwarantuje niezwykłą 
atmosferę – dziękowała Mag-
dalena Majewska, Burmistrz 
Kępic.

Na zakończenie samorzą-
dowcy i współorganizatorzy 
wręczyli klubom morsa spe-
cjalne podziękowania. Przy-
gotowano także upominki 
dla tych, którzy przebrali się 
w oryginalne stroje.
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